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BRMG-KSiT-IX.0012.11.2012 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 27-11/2012 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dniu 28 listopada 2012 roku, rozpoczęte o godz.15.45, w sali 
nr 003- Nowy Ratusz przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu 
(6), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 27 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Komisji – Mirosław Zdanowicz, zaproponował wprowadzenie zmiany 
do porządku obrad w kolejności punktów: 

 
Z punktu 6 na punkt 1 
 

Uzupełnienie informacji ze sprawozdania EURO 2012.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  4 głosami za. 
 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 
 

1. Uzupełnienie informacji ze sprawozdania EURO 2012.  
         Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia    strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych w tej sferze oraz ustalenia sposobu pobierania opłat. – 
druk nr 704 + Autopoprawka.  

            Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2013-2040 – druk nr 709. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Zaopiniowanie projektu Miasta Gdańska na 2013 rok  – druk nr 710. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 727. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok. 
– druk nr 728. 

         Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Sprawozdanie z działalności GOKF w roku szkolnym 2011/2012.       
 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 
 
 

Głosowanie: 
Komisja - porządek przyjęto i przegłosowano jednogłośnie – 4 głosami za. 

 
PUNKT  - 1 

 
Uzupełnienie informacji ze sprawozdania EURO 2012.  

 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Generalnie rezerwacja jest skonstruowana z takich pięciu elementów. Chcielibyśmy 
przypomnieć przede wszystkim co się naprawdę wydarzyło,  
Ŝe odwiedziło nas 160 tysięcy kibiców.  

- Sprzedaliśmy 1600 kart turysty.  
- Odwiedziło punkty informacyjne Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

zorganizowane w czasie EURO  25 tysięcy osób, 42 tysiące wydawał 
materiałów o Gdańsku, mapy i wszystkich elementów, które były z tym 
związane.  

- Z miasta wywieziono ponad 350 ton odpadów. Z czego główną część tych 
odpadów około 250 ton wywieźliśmy z głównego miasta.  

- Tramwaje wykonały, przeniosły ponad 150 tysięcy dodatkowych pasaŜerów. 
- Puściliśmy dodatkowo 223 autobusy na dodatkowe kursy i 102 tramwaje na 

dodatkowe kursy.  
- Zabezpieczenia medycznego pilnowało 9 szpitali i 12 przychodni. 

Przypadków jeśli mówimy o hospitalizacjach to jest w ogóle drobiazg, 
ułamek. Nie prowadzimy aŜ tak dokładnych statystyk, 250 osób mieszkańców 
i kibiców w dni meczowe po prostu skorzystało z fachowego personelu 
medycznego. To jest praktycznie Ŝadna liczba. Z reguły były to 
niedomagania psychofizyczne po spoŜyciu.  
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- W Gdańsku pracowało ponad 1600 dziennikarzy z całego świata. 
Zorganizowaliśmy 4 strefy w których funkcjonowali. To znaczy Centrum na 
Targu Węglowym, Fan zonie 720 dziennikarzy, w Centrum Medialnym 
Niemców było 320 dziennikarzy, którzy byli permanentnie przez cały okres 
pobytu druŜyny niemieckiej w Dworze Oliwskim, w Centrum UEFA była 
akredytowanych i funkcjonowało 600 dziennikarzy. Oczywiście oni raczej 
tylko w dni meczowe i przed meczowe i po meczowe. Czyli w takim 
krótszym cyklu.  

- Strefę kibica odwiedziło 340 tysięcy osób. NajwyŜsza frekwencja Polska-
Czechy 40 tysięcy osób.  

- Przygotowywaliśmy się na ćwierć finał Niemcy – Polska, tejŜe strefy do 60 
tysięcy osób ale w związku z tym, Ŝe Polska odpadła i nie wyszła z grupy, nie 
musieliśmy zwiększać wielkości strefy.  

- 120 tysięcy litrów napojów, generalnie piwno podobnych sprzedaliśmy,  
- 23 tony jedzenia,  
- ponad 280 toalet i umywalek funkcjonowało na strefie kibica na Placu 

Zebrań Ludowych. 
- JeŜeli o tym teŜ juŜ mówiliśmy ale warto przypomnieć, badaliśmy nie tylko 

my ale wszystkie miasta goszczące EURO 2012 oraz w skali kraju były 
wykonywane badania 10 i 18 czerwca na grupie 1002 osób i w kaŜdym innym 
mieście gospodarzu 94 % osób oceniła atmosferę pozytywnie, 82% kibiców w 
ogóle jako organizację turniejów oceniła jako bardzo dobrą i dobrą. 
Natomiast komunikację miejską pozytywnie oceniło 76% badanych. Ogólnie 
pozytywna ocena ze sposobu pracy zarówno wolontariuszy jak i całego 
pozytywnego wizerunku to 92% kibiców. Są to wskaźniki zdecydowanie 
wyŜsze od załoŜonych pierwotnie. Przyjęte w raporcie, który nazywał się 
Raportem IMPACT, przygotowanym trzy miesiące przed turniejem.  

Natomiast co nas bardzo wszystkich miło zaskoczyło i równieŜ myślę, Ŝe zaskoczyło 
socjologów i badaczy którzy przygotowali ten raport, wypadliśmy lepiej niŜ 
Szwajcaria, Portugalia i Austria. To jest bardzo duŜe wyzwanie przed przyszłymi 
organizatorami EURO 2012, a nas udowadnia nam, Ŝe praca i wydatki które 
ponieśliśmy na to się po prostu opłacały. Doprowadziliśmy do tego, Ŝe tuŜ przed 
EURO zostały zakontraktowane wstępnie z Firmą DELOITTE umowy na wykonanie 
raportów po EURO. Czyli tych raportów, które będą mówiły o tym ile 
zainwestowaliśmy ile potencjalnie odzyskaliśmy i ile rzeczywiście odzyskaliśmy w 
samym przepływie. Jakie to zbudowały wartości dla Gdańska. DELOITTE wykonał 
badania dla wszystkich czterech miast, niestety Kraków się z tego wyłączył, bo 
myślę, Ŝe Kraków byłby najciekawszym przykładem który nie koniecznie cokolwiek 
zainwestował a bardzo duŜo zyskał. To my wiemy dokładnie ale fajnie by było to 
porównywać na zbliŜonych danych. Metodologia jest identyczna w badaniu 
przeprowadzona dla wszystkich miast oraz dla kraju. To teŜ jest bardzo istotne, 
czyli porównywalność danych jest pełna. Kto zadbał o ich odpowiednie wysycenie, 
dostarczenie, DELOITTE je zweryfikował i następnie przedstawił w swoim raporcie. 
Taki raport w skrócie prezentacyjny na sesji wręczymy. Co jest istotne, my 
wzbogaciliśmy naszą analizę jeszcze dodatkowo o elementy, których DELOITTE 
ustalając z wszystkimi interesariuszami uznał, Ŝe nie będzie brał pod uwagę, czyli 
nie będzie brał efektów inwestycyjnych. Uznał, Ŝe to jest zbadano, potwierdzono 
tylko wartość dodaną z EURO w skali kraju czyli ile było warte przyśpieszenie 
realizacji inwestycji. Natomiast nie odniesiono się do nakładów inwestycyjnych, 
które ponoszone w związku z EURO. My pokusiliśmy się o pokazanie takich wartości, 
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bo z naszego punktu widzenia są one istotne.  Projektów które znalazły się na liście 
EURO zrealizowaliśmy ich na 2 miliardy 600 milionów złotych. To jest wartość 
wydatków inwestycyjnych, które zostały wykonane w tym trasa Sucharskiego, 
Słowackiego, ECS, budowa stadionu, odwodnienie i wszystkie te które znajdowały 
się na liście ale nie tylko nasze, bo tu jest równieŜ obwodnica południowa, która 
nie została bilansowana jako kwota ale są równieŜ budowa sieci średniego napięcia, 
którą wykonywała ENERGA. Budowała na przykład Kolei Metropolitalnej czyli 
pierwszy etap, który został wykonany. Z drugiej strony zdefiniowaliśmy równieŜ 
pozostałe inwestycje, które juŜ są bezpośrednio je przyporządkowaliśmy, Ŝe 
zaistniały między innymi dlatego, Ŝe realizowaliśmy projekt EURO 2012. W 
kwestiach poprawy dojść, budowy dróg, nawierzchni dróg, nawierzchni chodników. 
Wydaliśmy na to łącznie 87 milionów złotych. W tym jest równieŜ budowa peronu 
przy stadionie, EKSPO. W całym tym zestawieniu nie pokazujemy a wiemy o tym, 
Ŝe dzięki EURO takŜe udało nam się zmobilizować siły i budŜety takŜe na 
wybudowanie chociaŜby Amber Ekspo, czy zakończenie w czasie budowy inwestycji 
w postaci terminala drugiego na lotnisku. Koszty samej organizacji, to były koszty 
inwestycyjne które oczywiście sam stadion jako inwestycja EURO. Koszty 
organizacji wyceniliśmy zgodnie z zapisami budŜetowymi przyporządkowanymi 
bezpośrednio wydatkami które znajdowały się zarówno w Biurze Sportu jak i w 
ZDiZ. KaŜda z tych pozycji miała swoją wyszczególnienie, bo są związane z EURO, 
typu sprzątanie, typu wywóz nieczystości, typu zapewnienie toalet. Wyceniliśmy na 
30,5 miliona złotych. To były koszty bezpośrednie zrealizowania turnieju EURO 
2012. W tym tak bardzo głośno omawiana i często spotykana trochę z naszej winy, 
z mojej winy, bo przed samym EURO pozwoliłem sobie, pokusiłem się o takie 
stwierdzenie, Ŝe strefa Kibica jest przygotowywana w trochę w innym układzie, 
trochę w innej strukturze a niŜeli była dotychczas prezentowana przez inne miasta, 
Ŝe moŜe liczymy na to, Ŝe wyjdzie przynajmniej na zero, nie będzie deficytowa. 
Natomiast naleŜy pamiętać o tym, Ŝe strefę kibica i tak musieliśmy zorganizować. 
To był element umowy stadionowo organizacyjny miasta gospodarza. Warunki były 
jasno określone. Miasto gospodarz przygotowuje strefę. Strefa ma się składać z 
tego, z tego, z tego i z tego. W związku z tym wydaliśmy na strefę 9 milionów 
złotych. Wpływy z prowadzenia jakby prowadzenia tej aktywności strefy to było 
bezpośrednio 5 milionów 800 tysięcy złotych. Czyli niestety mniej niŜ zakładaliśmy 
o 3 miliony 200 tysięcy złotych. Natomiast jeŜeli popatrzymy juŜ na całość korzyści 
które uzyskaliśmy, bo to są wpływy bezpośrednio gotówkowe, to juŜ ta strefa aŜ 
tak  źle nie wyglądała dlatego, Ŝe otrzymaliśmy ponad 4 miliony ekwiwalentu od 
UEFA, który został tam wmontowany typu sceny, typu telebimy za które 
potencjalnie musielibyśmy zapłacić. Udało nam się wynegocjować, Ŝe one były 
wartością wprowadzoną do strefy przez UEFA. Niestety wynik nie wyszedł na zero, 
moim zdaniem z trzech podstawowych przyczyn. Pierwsze, pogoda, drugie niestety 
szybkie odpadnięcie Polski i trzeci warunek, który właściwie moŜna by nazwać 
warunkiem negatywno pozytywnym. To znaczy, bo myśmy mieli po prostu dwie 
strefy. My mieliśmy strefę na Starym Mieście, która Ŝyła przez cały dzień i strefę, 
która Ŝyła popołudniu na Placu Zebrań Ludowych jako oficjalna strefa. To były tak 
naprawdę trzy przyczyny i sponsorzy UEFA, którzy pierwotnie deklarowali duŜo 
wyŜsze wsparcie, skończyło się ono na poziomie miliona złotych a zakładaliśmy, Ŝe 
będzie to 3 miliony złotych. To jest dokładnie 2 miliony róŜnicy. Strefa de facto 
przyniosła deficytu 3 miliony złotych. Czyli tutaj juŜ jakby moŜna powiedzieć 
cztery czynniki wpłynęły na to zjawisko. JeŜeli popatrzymy na korzyści finansowe, 
które osiągnęliśmy jako miasto w związku z EURO 2012 to mamy tak: wpływy o 
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których mówiliśmy do strefy 5,8 miliona, wpływy operacyjne z którymi były 
związane partycypacja UEFA w bilecie komunikacji miejskiej. Wynajęcie stadionu 
przez UEFA, do tego przychody związane z organizacją przewozów przez 
Continentala. Tam było bezpośrednie opłacenie dla naszego ZKMu, bo to było tą 
całą wartością dodaną moim zdaniem, Ŝe Continental nie podstawił tutaj elbląskich 
autobusów tylko kupił usługę w ZKM. Czyli de facto ZKM ponad 0,5 miliona złotych 
dostał za świadczenie usług przewozowych opłat rynkowych. Zwrot kosztów 
przygotowania wolontariuszy i dodatkowe operacje lotnicze. To jest ponad 8 
milionów złotych. To są wszystkie wpływy dodatkowo operacyjne, które były 
związane z realizacją projektu EURO. Do tego Firma DELOITTE wraz z nami z 
wszystkimi miastami gospodarzami wyliczyła teŜ efekt netto wydatków gości 
turniejowych. To jest bardzo istotne, Ŝe to jest efekt netto. Pojawił się chyba u 
pana radnego Strzelczyka taka sugestia, Ŝe właściwie przez EURO to my mniej 
zarobiliśmy niŜ gdyby nie było EURO na turystach. To jest nie prawda. Efekt netto 
jest dosyć jasno zdefiniowany przez DELOITTE. To jest efekt uwzględniający tak 
zwany efekt wyparcia. Czyli to jest dodatkowy wpływ skorygowany o to co się stało 
przez to, Ŝe potencjalna część turystów w tym terminie nie przyjechała do 
gdańska. To jest fizycznie dodana wartość samego turnieju EURO. Tu nie moŜna 
mówić o tym, nie wiem skąd ta informacja, podobno Gazeta Wyborcza gdzieś 
podała takie dane, Ŝe nam spadły dochody w związku z przyjazdem turystów. Nie, 
nie, jest to prawie 300 milionów złotych, które wpłynęły do biznesu szeroko 
rozumianego. To są hotele, to są restauracje, to są przejazdy, wszystkiego tego 
rodzaju wydatki, oczywiście nie tylko związane z Gdańskiem ale z całą metropolią. 
Pamiętajmy, Ŝe ten projekt rozlewał się na metropolię. On funkcjonował równieŜ w 
Sopocie, on funkcjonował równieŜ w Gdyni a takŜe w miastach, czy w gminach 
okolicznych duŜo w mniejszym oczywiście znaczeniu niŜ nam się wydawało 
pierwotnie, Ŝe zaistnieje. Wkład pienięŜny i oszczędności o których mówiłem 
równieŜ przy strefie to jest ponad 12 milionów złotych. To są koszty które UFA 
poniosła za przystrojenie miasta. To są właśnie partycypacje w strefie kibica, bo te 
koszty jeśli chodzi o druki o przygotowanie materiałów, wszystkie leŜały po stronie 
UEFA. My płaciliśmy tylko za montaŜ i ewentualnie za zawieszak. Zawieszak, które 
zostały w naszych magazynach i one nie zginęły. One dalej będą wykorzystywane 
przy innych projektach co dzisiaj staramy się na przykład co widać wyraźnie na 
przykład na starym mieście jeśli chodzi o ramki na latarniach które co jakiś czas 
wypełniamy wartością jakąś reklamową. Dodatkowo my, to juŜ jest nasza jakby 
sugestia to co my uwzględniamy w trakcie EURO to są dodatkowo pozyskane środki 
europejskie na projekty, które w naszej ocenie miały bardzo duŜy problem ze 
zwiększeniem lub uzyskaniem tak wysokiego dofinansowania. To jest ponad 777 
milionów złotych dotacji europejskich i 150 milionów złotych dotacji centralnych. 
To nie jest tylko dotacja związana z funkcjonowaniem budowaniem stadionu ale to 
jest równieŜ dotacja na Orliki, to jest równieŜ dotacja na wszystkie aktywności 
związane z EURO. Łączny budŜet korzyści który my oceniliśmy jako korzyści 
finansowe to jest miliard 254 miliony złotych. Oczywiście bardzo waŜnym i dla nas 
nie wiem czy nie istotniejszym jeszcze oprócz tego elementem albo równie 
istotnym jest tak zwana korzyść wizerunkowo społeczna, którą wycenę tego pokusił 
się równieŜ DELOITTE, zweryfikowanie jakby naszych danych, które dostarczyliśmy 
400 milionów złotych. To jest ekwiwalent medialny faktu, Ŝe byliśmy miastem 
gospodarzem od 2007 roku do 2012 roku w mediach polskich, 200 milionów złotych 
to jest ekwiwalent medialny pochodzący z rynku hiszpańskiego za czas liczony od 
15 maja do 17 lipca 2012 roku. W tej wartości nie uwzględniamy w ogóle rynku 
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niemieckiego, rynku chorwackiego, greckiego i ogólnie rynku medialnego 
europejskiego w tym równieŜ brytyjskiego. Łącznie wartość wizerunkowo społeczna 
to jest prawie 601 milionów złotych. Całość korzyści które my szacujemy, Ŝe to są 
korzyści z naszego punktu widzenia jako miasta, przyspieszeniu inwestycji, 
pozyskaniu dodatkowych dofinansowaniach ze środków europejskich to jest miliard 
855 milionów złotych. Tak my oceniamy efekt EURO z punktu widzenia wartości 
dodanej. 
 
Co jest bardzo istotne. Ja pokusiłem się równieŜ o taką analizę i wyliczenie co się 
stało oprócz tego, Ŝe stadion został i będzie dalej funkcjonował i będzie źródłem 
naszej dumy i dumy gdańszczan, bo tak będzie jeśli jeszcze nie jest to widać, Ŝe 
będzie wartość po pewnym spadku tego entuzjazmu będzie wzrastała w związku z 
aktywnością operatora i tego co się dzieje na stadionie, to fakt jest niezbity. Gdyby 
nie EURO czyli konieczność budowy stadionu czyli wydatek z budŜetu 230 milionów 
złotych, bo taki jest fizyczny na dzisiaj wydatek z budŜetu, nie było by ani 
krajowej Węzła Karczemki. Dlatego, Ŝe te projekty nie miały szansy realizacji w 
tym okresie programowania gdyby nie EURO 2012. Nie jesteśmy do końca 
przekonani, to znaczy raczej jesteśmy przekonani, Ŝe nie uzyskalibyśmy 
dofinansowania na drogę Słowackiego, bo to jeszcze sięgając historii w 2007 
odesłano nas z listy indykatywnej do Regionalnego Programu Operacyjnego po te 
pieniądze a to była kwota ponad 680 milionów złotych inwestycji, co w 
konsekwencji skutkowało by zuŜyciem całego Programu Regionalnego, Programu 
Operacyjnego czyli niemoŜliwością dostania tych pieniędzy, bo Marszałek nigdy w 
Ŝyciu nie przyznałby na jedna drogę tak istotnych kwot pieniędzy. Jak państwo juŜ 
dobrze wiecie od piątku mamy maksymalny poziom dofinansowania na Słowackim 
czyli miliard 150 milionów złotych. To jest efekt w naszej ocenie EURO, czyli efekt 
EURO wydatki na stadion został spokojnie skompensowany środkami europejskimi, 
które uzyskaliśmy w związku z tym, Ŝe EURO było organizowane w Gdańsku. 
 
Co jest jeszcze bardzo waŜne, bo ja myślę, Ŝe teŜ państwu się naleŜy ta 
informacja. PoniewaŜ wszystkie miasta miały raport DELOITTE to my wymieniliśmy 
się z tymi miastami naszymi raportami, bo kaŜdy dostał raport o sobie, nie o 
innych. Miasta przesłały nam, bo tak się umawialiśmy. My się wymieniliśmy Ŝeby 
udowodnić państwu, Ŝe tak naprawdę Gdańsk był najlepszy, jeśli chodzi o 
efektywność wydatków. To jest potwierdzone takimi moŜe trzema tabelami, które 
mam przygotowane.  

• Pierwsza tabela, tabela korzyści tych korzyści bezpośrednio finansowych.  
- Miasto Gdańsk uzyskało korzyści 12,3 miliona złotych, 
- Miasto Poznań 9 milionów złotych, 
- Miasto Warszawa nie wiadomo taki naprawdę, bo to mówimy nie o wkładach 

pienięŜnych a o oszczędnościach, 
- Miasto Wrocław jedynie 13,4 w tym obszarze nas wyprzedziło ale wpływy ze 

strefy kibica w mieście Gdańsk to 12,1 wraz z tymi świadczeniami nie 
pienięŜnymi,  

- w Poznaniu tylko 9,5  
- W Warszawie co jest istotne 7,6 miliona  
- We Wrocławiu 7,3 miliona 

 
Co jest moim zdaniem bardzo istotne. Gdybyśmy popatrzyli na wydatki gości 
turniejowych co jest bardzo waŜnym elementem, bo to się przenosi na te 160 
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tysięcy osób, które z zagranicy odwiedziło Gdańsk. W świetle całego turnieju i 
wszystkich gości którzy nas odwiedzili a było 150 tysięcy to byli goście polscy czyli 
to było 310 tysięcy gości w ogóle którzy zawitali do Gdańska. To była ponad 
przeciętna, która odwiedziła pozostałe dwa miasta. Nie licząc Warszawy. Warszawa 
jest zdecydowanie tutaj liderem. Nie moŜemy się tutaj porównywać. Przede 
wszystkim miała jeden mecz więcej, miała jeszcze półfinał oprócz ćwierć finału i 
jest stolicą. To teŜ nie jest bez znaczenia ale to świadczy o tym, Ŝe do nas 
przyjechało najwięcej gości. My uzyskaliśmy największa z miast pozostałych 
gospodarzy poza Warszawą wartość efektu netto zostawionych pieniędzy w 
metropolii. W Gdańsku nie było jeszcze raz przypomnę 298 milionów złotych, w 
Poznaniu to jest 227 milionów złotych a we Wrocławiu 207 milionów złotych. 
Warszawa oczywiście tak jak mówiłem jest poza tym całym obszarem to jest 541 
milionów złotych. To jest związane z reprezentacją Rosji, z tym Ŝe to była stolica. 
Czyli wyszliśmy najlepiej na tym projekcie.  
 
Dodam jeszcze, koszt strefy kibica  

- w Gdańsku to 9 milionów złotych,  
- w Poznaniu 14,1 miliona złotych,  
- w Warszawie 30,3 miliona złotych,  
- we Wrocławiu 11,7 miliona złotych.  

 
Czyli zorganizowaliśmy strefę kibica najefektywniej dlatego, Ŝe licząc z 
wartościami przepływu plus tego co dostaliśmy od UEFY  

- my wydając 9 milionów uzyskaliśmy wartość 12 milionów na strefie kibica,  
- Poznań wydając 14 milionów uzyskał 9,5 miliona złotych, 
- Warszawa wydając 30,3 miliona uzyskała 7,5 miliona złotych wpływu,  
- Wrocław wydając 11,7 uzyskał 7,3 miliona złotych.  

 
Z czego to wynikało, wynikało to z prostej przyczyny. My podjęliśmy tą pracę 
swoimi siłami. Nie zapłaciliśmy tak zwanej prowizji za organizację strefy kibica. 
Wykonaliśmy ją własnymi siłami skąd mieliśmy wartość dodatnią. Wszystkie 
pozostałe miasta zleciły to na zewnątrz i zapłaciły za to, Ŝe ktoś wykonał za nich tą 
pracę. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i 
Turystyki  
To znaczy nasze firmy MOSiR, ZDiZ. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Tak, ale my je uwzględniliśmy w kosztach, Ŝeby była jasność. To nie jest tak, Ŝe 
my nie podaliśmy kosztów ludzi którzy pracowali z MOSiRu, wydatków które 
zostały. My po prostu nie mieliśmy narzutu zysku. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i 
Turystyki 
Panie Prezydencie pewnie poszły za tym nagrody. 
 
 
 
 



 

8 
 

Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Na razie nie poszły. Nie wiem jak w MOSiR, bo my nie analizujemy tego co robi 
dyrektor Paszkowski w swojej jednostce. Natomiast my niestety nie wydaliśmy 
Ŝadnych nagród. Między innymi dlatego, Ŝe czekaliśmy pewnie na podsumowanie, 
na to, Ŝe będziemy jakby rozliczani i moim zdaniem pokaŜemy, a państwo mam 
nadzieję i społeczeństwo zaakceptują, Ŝe naprawdę byliśmy najefektywniejszym 
miastem w Polsce. Poza tym, Ŝe Polska w ogóle dostała wartość dodaną, wycenioną 
na ponad 21 miliardów złotych właśnie w postaci infrastrukturalnej wszystkich 
przyśpieszenia inwestycji tego co kibice zostawili i tak dalej, to Gdańsk na tym 
projekcie równieŜ zarobił. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i 
Turystyki 
Bardzo dziękuję. Czy ktoś z Komisji ma jakieś pytania. Nie słyszę wobec tego 
bardzo dziękuję Panie Prezydencie. Proszę pomyśleć Ŝeby moŜna było dostać jakieś 
materiały. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Jutro państwo dostaną materiały na sesji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i 
Turystyki 
Są ludzie, którzy dyskredytują wszystko co tylko się da. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Panie przewodniczący, statystyki mają to do siebie, Ŝe jakie liczby nie będziemy 
przedstawiali to moŜemy nawet z sukcesu pokazać, Ŝe to była poraŜka. Tak to juŜ 
jest niestety ze statystyką. Aczkolwiek to nie my robiliśmy te statystyki. My sobie 
pozwoliliśmy wydać te 26 tysięcy złotych, między innymi po to, Ŝeby nikt nam nie 
zarzucał, Ŝe to my wykreowaliśmy statystyki, Ŝe my zbudowaliśmy sobie 
zestawienia odpowiednich kwot, wielkości do czegoś. Chcieliśmy Ŝeby to zrobiła 
firma DELOITTE największa firma doradcza jeśli chodzi o biznes i marketing 
sportowy. JeŜeli ktoś chce podwaŜać kompetencje  DELOITTE proszę. Natomiast po 
to między innymi namówiliśmy wszystkie miasta, Ŝebyśmy my nie mieli z tym 
problemów. śe będziemy o czymś mówić, a ktoś nam będzie mówić, Ŝe to jest i tak 
nie prawda. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i 
Turystyki  
Panie Prezydencie, jeszcze raz bardzo dziękuję. 
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PUNKT  - 2 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia    
strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, 
ustalenia stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w tej sferze 
oraz ustalenia sposobu pobierania opłat. – druk nr 704 + Autopoprawka. sprawa: 
BRMB – S.0006.267.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z listopada 2012 roku.) 
 
Pan Maciej Radowicz – Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania Dróg i Zieleni w 
Gdańsku – zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 704. + 
Autopoprawka 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy do projektu uchwały macie państwo jakieś pytania.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Proszę powiedzieć dlaczego w poszczególnych dzielnicach wybraliście akurat te 
ulice. Dlaczego przypuszczam, Ŝe tak jak ja to i pozostali członkowie Komisji  
otrzymują emaile od mieszkańców od Rad Dzielnic czy osiedli, Ŝe te stawki te 30 
złotych chociaŜby to i tak jest za duŜo, Ŝe ta ulica to nie powinna być akurat 
zamykana czy podlegać opłatom parkingowym. Dlaczego akurat tak to wybraliście. 
 
Pan Maciej Radowicz – Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Ja przede wszystkim chciałbym rozwiać jakby jeden podstawowy mit. JeŜeli mamy 
abonament dla mieszkańców to nie oznacza, Ŝe mieszkaniec musi pójść gdzieś i 
zapłacić. To jest tylko ten mieszkaniec który zdecyduje się na przykład samochód z 
podwórka na którym mamy samochód i moŜe być oczywiście bezpłatnie on będzie 
chciał stanąć na ulicy, drodze publicznej. Tylko taki płaci i nikt więcej. Więc jeŜeli 
on będzie chciał sobie stanąć na podwórku, jeŜeli będzie chciał sobie stanąć w 
garaŜu jest to oczywiście bezpłatne. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Rozumiem, Ŝe w pasie drogowym. 
 
Pan Maciej Radowicz – Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Ale ja tutaj rozwiewam, bo były tego rodzaju wątpliwości. My rozmawiając z 
Radami Osiedli Ŝeśmy je rozwiewali. To była bardzo istotna kwestia. Podstawowe 
pada pytanie, dlaczego te ulice. Odpowiedź właściwie zawiera się w zapisach 
Ustawy o drogach publicznych. Na tej nasze obserwacje, ja nie chce potwierdzić, 
Ŝe jakieś analizy których Ŝąda się od nas analizy ruchu, bo analiza ruchu to jest 
analizą ruchu czyli pojazdu przemieszczającego się. Natomiast obserwacja 
pokazuje, Ŝe są pewne rejony, wszyscy to zresztą widzimy tak jak tutaj jesteśmy, 
są zapchane samochodami. I są zapchane samochodami na przykład z powodów 
tego rodzaju, Ŝe dam jakiś przykład pierwszy z brzegu, akurat są tam miejsca pracy 
i przyjeŜdŜają pracownicy zajmują, zastawiają te wszystkie miejsca. Ustawa o 
drogach publicznych mówi o tym, Ŝe wprowadzenie strefy płatnego parkowania jest 
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elementem organizacji ruchu która pozwala jakby wymusza rotacje. Pozwala 
wyswobodzić się z tego nieszczęsnego klinczu w którym przyjeŜdŜa nie wiem do 
Dzielnicy Aniołki na przykład, do Akademii Medycznej pacjent, który chce 
koniecznie postawić, wyjść czy wyprowadzić osobę chorą a tam stoją pracownicy 
wcześniej kiedy tej strefy nie było, bo im jest łatwiej i oni sobie tam zaparkowali 
samochody. To jest jedyny powód dla którego Ŝeśmy wybrali te ulice. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja rozumiem to co mówił pan o tej rotacji. Natomiast pamiętam teŜ, myślę Ŝe 
koleŜanki i koledzy pamiętają, projekt uchwały który w sumie nie wszedł dotyczący 
parkowania płatnego w Oliwie, gdzie tam była bardzo mocna walka mieszkańców i 
Rady Osiedla wykazująca Prezydentowi, Ŝe te miejsca parkingowe tam nie są 
potrzebne pokazując opierając to na dokumentacji fotograficznej. Tam nie zostało 
to wprowadzone. Natomiast coś podobnego było teŜ jeŜeli chodzi o Siedlce. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja od razu odpowiem zanim pan powie. Do mnie się zgłaszał na przykład 
mieszkaniec pan doktor Błoński, który był szefem Przychodni Sportowo- Lekarskiej 
w imieniu iluś tam pracowników i on podnosił, Ŝe to co się dzieje na Dębinki i gdzie 
studenci przyjeŜdŜają na zajęcia to nie moŜna w ogóle wyjechać nawet z posesji. 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania Zarząd Dróg i Zieleni 
Powiedzmy sobie o jednej rzeczy. Rada Miasta ustala granice w której zarządzający 
ruchem będzie mógł wprowadzić pobór opłaty. Co nie oznacza, Ŝe jeŜeli dana ulica 
znajdzie się w strefie płatnego parkowania to na pewno te opłaty będą w danym 
miejscu pobierane. Czyli staną tam parkomaty. JeŜeli chodzi właśnie o Siedlce 
zostało potwierdzone, Ŝe co prawda granica będzie obejmowała ulicę Kartuską aŜ 
do ulicy Ciasnej. Natomiast na co najmniej najbliŜsze trzy miesiące nie będzie tam 
pobierana opłata ale myślę, Ŝe właśnie sami mieszkańcy zmuszą nas do tego 
Ŝebyśmy jeszcze zainwestowali w cztery parkometry i ustawili je tam. Co się 
będzie działo. OtóŜ ci wszyscy którzy do tej pory stoją bezpłatnie na ulicy Nowe 
Ogrody, Strzelecka, Pohulanka oni po prostu wyniosą się ze strefy płatnej i 
przeniosą się na te najbliŜsze tereny niepłatne. NajbliŜszym terenem nie płatnym 
będzie właśnie ten odcinek Kartuskiej. Jestem całkowicie przekonany do tego, Ŝe 
właśnie mieszkańcy będą wymuszali na nas objęcie tej strefy płatnej, bo jednak 
zapłacić 30 złotych za moŜliwość postawienia pojazdu na drodze publicznej a 
zapłacić 25,90 za 8 godzin to jest konkretna róŜnica. I teraz odpowiadam jeszcze 
dlaczego będzie to opłata zryczałtowana. Nawet te 30 złotych zachęca osobę, która 
ma moŜliwość postawienia pojazdu na drodze publicznej i poza drogą publiczną do 
postawienia tego pojazdu poza droga publiczną. Zaoszczędzi sobie te 30 złotych na 
miesiąc.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuje bardzo. Czy jeszcze jakieś państwo mają pytania. Nie widzę, wobec tego 
poddaje pod głosowanie. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia    strefy płatnego parkowania na 
drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za 
parkowanie pojazdów samochodowych w tej sferze oraz ustalenia sposobu 
pobierania opłat. – druk nr 704 + Autopoprawka.   
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 704 
+ Autopoprawka i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 27-
11/64-28/2012). 
 

                                                     PUNKT  - 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-
2040 – druk nr 709.sprawa: BRMB – S.0006.272.2012.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z listopada 2012 roku.) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 709.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 709.  
 
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 709 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 27-11/65-29/2012). 
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                                                     PUNKT  - 4 
 
 
Zaopiniowanie projektu BudŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok  – druk nr 710. 
sprawa: BRMB – S.0006.273.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z listopada 2012 roku.) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 710.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy do projektu uchwały macie państwo jakieś pytania.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mam pytanie, bo powiedziała Pani w pewnym momencie, Ŝe na sport 58 milionów 
jeśli dobrze pamiętam. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Tak, inwestycje i dokapitalizowanie. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Z tego 48 milionów dla BIEG. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Tak, na dokapitalizowanie 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Zawsze byłem przeciwko tak wielkiemu stadionowi. Teraz ten budŜet to jest 
właśnie pokazywanie tego, Ŝe niestety musimy płacić za tak wielki stadion. Stadion 
piękny, ładny, nie moŜna nic tutaj powiedzieć. Natomiast jak na potrzeby miasta 
Gdańska zdecydowanie za duŜy. Ja tutaj nic nie słyszałem o sporcie Ŝe tak powiem 
dla ludności. Ja tutaj w tym budŜecie nie słyszę o inwestycjach pro obywatelskich 
tak Ŝeby obywatele mogli korzystać z obiektów sportowych. Ja tu przypominam i 
będę to przypominał tak długo jak będę radnym. Nie słyszę tutaj nic o stadionie, 
boisku lekkoatletycznym na GOKFie. Nie słyszę o obiektach lekkoatletycznych na 
Traugutta. To są tylko takie przykłady. Kiedy coś takiego będzie w tym budŜecie 
abym mógł z czystym sumieniem zagłosować za takim budŜetem, bo na razie jest 
tylko i wyłącznie dofinansowanie czegoś co juŜ jest ale słuŜy przede wszystkim albo 
dla jednej dyscypliny sportu albo dla bardzo wyczynowego sportu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuje bardzo za pytanie. Pani Skarbnik proszę. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Ja tylko odpowiem na pytanie dotyczące stadionu. Proszę pana, pan za kaŜdym 
razem podnosi temat dokapitalizowania i sprawa rozdmuchanego stadionu. 
Dokapitalizowanie stadionu nie było ukrywane. W Wieloletniej Prognozie 
Finansowej było od samego początku i nic się w tym zakresie nie zmieniło. RównieŜ 
pan prezydent mówił, Ŝe kwoty które są przewidziane na inwestycję to są kwoty, 
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inwestycje juŜ zaprogramowane do realizacji do końca roku 2015, bo taka jest 
przewidziana pula na inwestycje. Nie wiem, trudno mi jest powiedzieć na ten 
moment jak dostaniemy, podpiszemy aneks do umowy związany z większym 
dofinansowaniem Trasy Słowackiego czyli środków które wcześniej zdjęliśmy z 
niektórych zadań aby moŜna było rozstrzygnąć przetarg na budowę Tunelu pod 
Martwą Wisłą to być moŜe jakieś środki będą rozdysponowane na nowe zadania. 
Trudno mi jest powiedzieć, bo najpierw musimy odbudować tych kilkanaście zadań, 
które zostały zmniejszone środki. Natomiast w perspektywie do roku 2015 nie 
widzę specjalnie moŜliwości do prowadzenia poza drobnymi sprawami zadań 
związanych ze sportem czy w ogóle z innymi dziedzinami. 
 
Pani Maria Kulbicka – Kierownik Referatu Organizacji Oświaty Wydział 
Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Tam obok jest szkoła. GOKF graniczy ze Szkołą Budownictwa i w tej chwili są 
myślę, Ŝe dość zaawansowane rozmowy na temat zbudowania boiska wspólnego ale 
takiego pełnego z firmą prywatną. Rozpoczęliśmy rozmowy jakiś czas temu ale z 
tego co wiem zmierza powoli do finału. Inwestor który poprzednio budował boisko 
sobie rzeczy konkretnie tę lokalizację. Tak Ŝe jesteśmy przed, teraz oczywiście nie 
mogę mówić jaki będzie finał ale to są bardzo powaŜne rozmowy na ten temat. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki  
Czy ktoś z członków Komisji ma jeszcze jakieś pytania. Nie widzę, więc 
przystępujemy do opinii. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
BudŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok  – druk nr 710. 
  
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 710 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 27-11/66-30/2012). 
 

                                                     PUNKT  - 5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 727. sprawa: BRMB – 
S.0006.290.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z listopada 2012 roku.) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 727.  
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 
727.   
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  jednogłośnie 4 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 727 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 27-11/67-31/2012). 
 

                                                     PUNKT  - 6 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok. – 
druk nr 728. sprawa: BRMB – S.0006.291.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z listopada 2012 roku.) 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 728.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2012 rok. – druk nr 728.   
 
Głosowanie: 
 
Komisja –  jednogłośnie 4 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 728 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 27-11/68-32/2012). 
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                                                     PUNKT  - 7 
 
Sprawozdanie z działalności GOKF w roku szkolnym 2011/2012.    
 
Pani Maria Kulbicka – Kierownik Referatu Organizacji Oświaty Wydział 
Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku – przedstawiła sprawozdanie. 
 
 

SPRAWOZDANIE 
z działalności dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej 

Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej w roku szkolnym 2011/2012 
Rada Pedagogiczna 28 sierpnia 2012 r. 

 

W roku szkolnym 2011/2012 zatrudnionych było 23 nauczycieli w pełnym i 
niepełnym wymiarze czasu pracy (w tym 1 nauczyciel przebywał przez cały rok szk. 
na urlopie wychowawczym) oraz dwóch koordynatorów rozgrywek sportowych. 
Ponadto, w ramach realizacji programów profilaktycznych, na podstawie 
umowy/zlecenia zatrudnionych było: 

• 90 nauczycieli realizujących zajęcia sportowo – rekreacyjne w 
Dzielnicowych Ośrodkach Sportu, 

• 5 nauczycieli – koordynatorów rozgrywek sportowych, 
• 1 psycholog. 
Nauczyciele prowadzili zajęcia w oparciu o własne Programy Edukacyjne, 

Program Wychowawczy, Programy Profilaktyczne, Program Edukacji Prozdrowotnej 
oraz inne dokumenty Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej. 

Zajęcia były prowadzone w obiekcie Ośrodka oraz w 56 placówkach w 25 
dzielnicach miasta Gdańska (Brzeźno, Chełm, Dolne Miasto, Jasień, Łostowice, 
Morena, Nowy Port, Niedźwiednik, Oliwa, Olszynka, Orunia, Osowa, Przeróbka, 
Przymorze, Siedlce, Stogi, Suchanino, Śródmieście, Ujeścisko, Wrzeszcz, Wyspa 
Sobieszewska, Zaspa, Zielony Trójkąt, Złota Karczma, śabianka). 
 

W II semestrze w zajęciach uczestniczyło tygodniowo blisko 4000 wychowanków: 

 

Zajęcia realizowano w następujących działach i pracowniach (nauczyciele – „etat”) 
 

Dział Pracownia Ogółem 
W tym: Il stałych 

form Dziewczęta Chłopcy 

Sportu 
Sportu – sekcje 
sportowe 333 181 152 17 

Rekreacji i 
Turystyki 

Zajęć sportowo-
rekreacyjnych 110 75 35 5 

X Ogółem 
W tym: Ilość stałych 

form (grup 
ćwiczebnych) Dziewczęta Chłopcy 

Liczba wychowanków –  
stałych uczestników 
zajęć 

3821 1648 2173 210 
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Nauki pływania 275 120 155 20 
Turystyki  89 37 52 5 

Rehabilitacj
i 

Gimnastyki 
korekcyjnej 314 170 144 26 

Gimnastyki 
kompensacyjnej 39 26 13 3 

Pływania 
korekcyjnego 455 240 215 34 

Razem 1615 849 766 110 

Zajęcia sportowo-rekreacyjne realizowane w ramach programów profilaktycznych 
(nauczyciele – „umowa/zlecenie”) 
 

Programy 
profilaktyczne 

Ogółem 
W tym: Ilość stałych 

form Dziewczęta Chłopcy 

„śyj z pasją, zdrowo i 
na sportowo” (WPS) 1865 669 1196 80 

„Mój sport – moja 
dzielnica” (GOKF) 341 130 211 20 

Razem 2206 799 1407 100 

 
PROJEKTY RELIZOWANE W GOKF 
 

W styczniu 2012 roku nastąpiło połączenie Programów „My nie bierzemy, my 
trenujemy” i „śyj z pasją” w jeden Program „śyj z pasją, zdrowo i na sportowo” – 
realizowany w ramach Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Kontynuowane były projekty: 

• „Mój sport – Moja Dzielnica” – zajęcia sportowo-rekreacyjne prowadzone 
przez „trenerów osiedlowych” w Dzielnicowych Ośrodkach Sportu, 

• ”Znani i podziwiani – nasze spotkania ze sportowcami” – cykliczne spotkania 
młodzieŜy szkolnej ze znanymi sportowcami, 

• „Miejsce odkrywania talentów”, 
• „Program rozwoju rugby w Gdańsku” – realizowany wspólnie z RC 

„Lechia” Gdańsk 
• Ogólnopolski Projekt „Szkoła bez przemocy” zakończony przyznaniem 

Certyfikatu przez Organizatora. 
W grudniu 2011 roku Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej otrzymał za swoje 

działania na rzecz niepełnosprawnych tytuł „Miejsce przyjazne osobom 
niepełnosprawnym”. 
 
DZIAŁ: SPORT  (sekcje sportowe)  
 

Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej w roku szkolnym 2011/2012 kontynuował 
szkolenie w sześciu sekcjach sportowych: badmintona, cheerleaders, lekkiej 
atletyki, piłki siatkowej, pływania synchronicznego oraz smoczych łodzi, a 
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wychowankowie reprezentowali w zawodach barwy powołanego w 2010 roku przy 
Ośrodku MłodzieŜowego Międzyszkolnego Klubu Sportowego – MMKS „Gdańsk”. 
Pozwalało im to na udział   w ogólnopolskim współzawodnictwie dzieci i młodzieŜy 
uzdolnionej sportowo. 

Wychowankowie Ośrodka rozwijali swoje talenty oraz startowali w zawodach 
od rangi lokalnej do międzynarodowej. Ich systematyczny udział w zajęciach 
prowadzonych przez nauczycieli-trenerów Ośrodka wpłynął na uzyskanie bardzo 
wysokich osiągnięć sportowych, a te przyczyniły się do promocji GOKF i wzmocniły 
miejsce Ośrodka na arenie sportowej Gdańska. 

W roku szkolnym 2011/2012 odbyło się pięć spotkań Zespołu Przedmiotowego. 
Wszyscy nauczyciele Działu Sportu przeprowadzili minimum dwa spotkania z 
rodzicami wychowanków oraz prowadzili dla nich zajęcia otwarte. W trakcie zajęć 
rodzice mogli zapoznać się z umiejętnościami nabywanymi przez swoje dzieci. 

 

Sekcja Lekkiej Atletyki 
 

AŜ 48 wychowanków Ośrodka uzyskało, za wyniki na zawodach w 2011 roku, 
klasę sportową w tym najcenniejsze: 

• mistrzowską – Agnieszka Karczmarczyk, 
• pierwszą – Przemysław Słowikowski, 

Szóstka wychowanków uzyskała klasę drugą, pozostali klasy III, IV i V. 
Do największych osiągnięć Sekcji LA w minionym roku szkolnym naleŜy 

zaliczyć: 
• trzy złote medale na Międzywojewódzkich Mistrzostwach Młodzików, 
• dwa złote medale (Weronika BłaŜek – 100 m oraz sztafeta 4 x 100 m 

dziewcząt) zdobyte podczas Małego Memoriału im. Janusza Kusocińskiego 
(Mistrzostwa Polski Młodzików), 

• dwa srebrne medale (Agnieszka Karczmarczyk – 400 m i Weronika BłaŜek – 
60 m) zdobyte na Halowych Mistrzostwach Polski Juniorów i Juniorów 
Młodszych, 

• cztery medale na Mistrzostwach Polski Juniorów (złoty – Agnieszka 
Karczmarczyk    w biegu 400 m ppł, srebrny w biegu na 200 m i brązowy w 
biegu 100 m – Przemek Słowikowski oraz brązowy 4 x 100m sztafety GOKF), 

• srebrny medal Weroniki BłaŜek w biegu na 100 m na Ogólnopolskiej 
Olimpiadzie MłodzieŜy, 

• druŜynowo III miejsce w Lidze Młodzików Województwa Pomorskiego. 
Największym osiągnięciem w sezonie 2011/2012 był udział dwójki naszych 

wychowanków w Mistrzostwach Świata Juniorów w Barcelonie: 
• Przemek Słowikowski 4 miejsce (wspólnie z kolegami z reprezentacji Polski)                  

w finale sztafety 4 x 100 m oraz ustanowiony rekord Polski, 
• Agnieszka Karczmarczyk 7 miejsce w finale sztafety 4 x 400 m oraz awans                     

do półfinału (indywidualnie) w biegu 400 m ppł. 
Agnieszka Karczmarczyk i jej trener Dariusz Adamczyk zostali wyróŜnieni przez 

Marszałka województwa pomorskiego za wyniki w 2011 roku, a ponadto Agnieszka                       
i Weronika BłaŜek znalazły się w trójce najlepszych zawodniczek w swojej kategorii 
wiekowej. 
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Troje naszych wychowanków: Agnieszka Karczmarczyk, Weronika BłaŜek i 
Przemek Słowikowski zostali powołani w roku 2012 do Kadry Narodowej, a 13 
kolejnych do kadry Wojewódzkiej. 

Nasi wychowankowie i nauczyciele tradycyjnie brali udział w licznych biegach 
masowych, mitingach oraz mistrzostwach okręgu, makroregionu zarówno na 
stadionie jak  i na hali. Najmłodsi wychowankowie wzięli udział w Ogólnopolskim 
Finale Czwartków Lekkoatletycznych w Warszawie. 

Sekcja LA po raz kolejny zorganizowała „Gdańską Ligę Lekkoatletyczną” dla 
szkół podstawowych oraz „Halowe Zawody Lekkoatletyczne” dla uczestników zajęć                          
w Dzielnicowych Ośrodkach Sportu. 
 

Sekcja Pływania Synchronicznego 
 

Coraz większe doświadczenie naszych wychowanek z sekcji pływania 
synchronicznego zaowocowało największymi sukcesami w historii działalności 
sekcji. Dziewczęta obok codziennej pracy treningowej brały udział w obozach-
konsultacjach. Konsultacje odbywały się w dniach: 10-13.10.2011, 8-11.12.2011 
oraz 30.06-6.07 w Poznaniu, a ich organizatorem był Polski Związek Pływacki. 
Podczas ferii zimowych dziewczęta trenowały na obozie dochodzeniowym w 
Gdańsku. 

Po raz pierwszy nasze najstarsze wychowanki wzięły udział w Mistrzostwach 
Polski Juniorek (Warszawa 28-29.04.2012), gdzie zajęły: 

• 4 miejsce w kategorii Combo, 
• 5 miejsce w kategorii Team. 
Tradycyjnie wystartowały w Ogólnopolskiej Olimpiadzie MłodzieŜy (6-

9.07.2012 Oświęcim), gdzie nasza reprezentacja zajęła 8 miejsce w kategorii Team 
oraz Combo oraz   w Międzywojewódzkich Mistrzostwach Młodziczek (3-4.06.2012 
Wrocław) zajmując odpowiednio: 

• 5 miejsce w kategorii Team, 
• 6 i 8 miejsce w kategorii Duet. 
Po raz pierwszy w tym roku odbyły się Wojewódzkie Mistrzostwa Młodziczek 

„Rusałki 2012”. Organizatorem tych zawodów był GOKF oraz Pomorski Okręgowy 
Związek Pływacki. Nasze wychowanki zajęły: 

• 1 i 3 miejsce w kategorii Team oraz 
• miejsca od 1 do 5 w kategorii Duet. 
W dniach 3-4.03.2012 Ośrodek po raz kolejny był organizatorem I Eliminacji 

Ogólnopolskiej Olimpiady MłodzieŜy. W zawodach wzięły udział zawodniczki z całej 
Polski. 

Nasze wychowanki swoimi występami uświetniły m.in. Rodzinny Festyn Rady 
Osiedla Morena oraz Dni Otwarte ZKPiG nr 21. 
 

Sekcja Piki Siatkowej 
 

Piłka siatkowa dziewcząt i chłopców to od kilku lat najbardziej popularna 
dyscyplina sportu. Zarówno zajęcia sportowo-rekreacyjne jak i treningi 
specjalistyczne przyciągają największą liczbę wychowanków. Dla uczestników tych 
zajęć organizowane są przez sekcję liczne zawody m.in.: trwająca od jesieni do 
wiosny Gdańska Liga Piłki Siatkowej (dziewczęta i chłopcy szkół podstawowych i 
gimnazjalnych), ciszące się wieloletnią tradycją turnieje: Świąteczny Turniej 
Mikołajkowy i Turniej Walentynkowy oraz szereg turniejów ogólnodostępnych. 
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Rodzice wychowanków chętnie współpracują z nauczycielami. Pomagają im                            
w organizacji zawodów, wiernie kibicują swoim pociechom, a takŜe dowoŜą ich na 
mecze wyjazdowe, które odbywają się na terenie całego województwa. 
Największym sukcesem wskazanym przez nauczycieli jest duŜa ilość młodzieŜy 
regularnie i z wielkim zaangaŜowaniem uczestnicząca w zajęciach oraz chętnie 
wyjeŜdŜająca na obozy sportowe. 

Do sukcesów sportowych naleŜy zaliczyć: 
• IX miejsce w Finale Pomorskiej Ligi Młodziczek, 
• VII miejsce w Finale Pomorskiej Ligi Kadetek, 
• IV miejsce (najwyŜsze w historii) w Finale Pomorskiej Ligi Młodzików, 
• II miejsce dziewcząt w Ogólnopolskim Turnieju Młodziczek w Szczecinku, 
• powołanie do Kadry Wojewódzkiej naszych wychowanków: Pawła Radtke i 

Kamila Dębskiego ( rocznik 1997 ) oraz Jakuba Wydrowskiego ( rocznik 1996 
). 

Zawodniczki i zawodnicy Sekcji Piłki Siatkowej startują pod szyldem naszego 
Klubu tj. MMKS Gdańsk, a nauczyciele współpracują ponadto z klubami sportowymi: 

• Atom Trefl Sopot i Gedania Gdańsk – dziewczęta, 
• Trefl Gdańsk, Stoczniowiec Gdańsk – chłopcy. 

 

Sekcja Badmintona 
 

Dynamiczny rozwój organizacyjny i sportowy zanotowała Sekcja Badmintona. 
Sekcja zrzesza wychowanków w wieku od 5 do 16 lat. Dzieci do 10 roku Ŝycia oraz 
osoby mniej zaawansowane trenowały w grupach naborowych, a bardziej 
doświadczeni w grupie zaawansowanej. Do najlepszych naszych zawodniczek: 
Marceliny Franczuk oraz Wiktorii Juszczak powołanych do Kadry Wojewódzkiej 
Młodzików dołączyły 4 kolejne osoby. Łącznie do Kadry Wojewódzkiej powołania 
otrzymało sześcioro wychowanków Ośrodka. 

Największym sukcesem Sekcji było zajęcie I miejsca: indywidualnie Wiktorii 
Juszczak na Międzywojewódzkich Mistrzostwach Młodzików w Solcu Kujawskim oraz 
tej samej zawodniczki w deblu z koleŜanką z UKS Bursztyn. Na tych samych 
zawodach nasi zawodnicy zdobyli jeszcze 2 brązowe medale w grze mieszanej i 
deblu chłopców. Wiktoria dodatkowo reprezentowała barwy Gdańska na 
Mistrzostwach Polski Młodzików w Słupsku.  

Zawodnicy sekcji wzięli równieŜ udział innych turniejach m.in.: 
• Turniej Ogólnopolski w Kobylnicy 
• Turniej Ogólnopolski Młodzików w Solcu Kujawskim 
• Turniej Wojewódzki Młodzików w Miastku 
• Wojewódzkie Mistrzostwa Młodzików w Gdańsku 
Sekcja badmintona zorganizowała Indywidualne Mistrzostwa Gdańska, gdzie 

padł rekord frekwencji, wzięło udział 70 uczestników. Świadczy to o coraz większej 
popularności dyscypliny i prawidłowej pracy nauczycieli zaangaŜowanych w jej 
propagowanie. 

 

Sekcja Cheerleaders 
 

Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej pełni waŜną rolę animatora i koordynatora 
wszelkich działań związanych z formami muzyczno-ruchowymi. Jest organizatorem 
wielu imprez sportowych i sportowo-rekreacyjnych skierowanych do grup, których 
celem jest aktywność fizyczna przy muzyce. Po krótkiej przerwie powróciły zajęcia 
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ze „street dance”,    a od września Ośrodek nawiązał współpracę z Akademią 
Fitness Sportowego Aleksandry Kobielak.  Zaowocowało to rozszerzeniem oferty o 
zajęcia z fitness sportowego. 

W dalszym ciągu wiodącą grupą pozostaje Sekcja Cheerleaders, która zrzesza                     
11 zespołów prowadzonych przez 8 trenerów. Nasze dziewczęta to ścisła czołówka 
Gdańska oraz województwa pomorskiego. Nasze zespoły liczą się równieŜ na arenie 
ogólnopolskiej. 

Nasze wychowanki angaŜowały się w wiele akcji charytatywnych, a 
poszczególne zespoły uczestniczyły w róŜnych uroczystościach, pokazach i 
zawodach sportowych m.in.: 

• występy podczas Memoriału Waldemara Malaka w podnoszeniu cięŜarów, 
• występy w Koncertach Edukacyjnych „Muzyczny Gol” organizowanych przez 

Filharmonię Bałtycką, 
• występy w Koncertach Edukacyjnych „Bajnutkowe opowieści” 

organizowanych przez Teatr Muzyczny w Gdyni, 
• występy podczas międzypaństwowego meczu w rugby Polska – Niemcy, 
• regularne występy podczas ligowych meczy w rugby RC Lechia Gdańsk, 
• występy podczas Gdańskiej Gali Sportu Szkolnego, 
• udział w wielu uroczystościach szkolnych, dzielnicowych i miejskich m.in.                      

w Paradzie Niepodległości. 
Największym wyróŜnieniem były występy zespołu Baltica Senior w Parlamencie 

Europejskim w Brukseli. Dziewczęta zostały zaproszone przez Euro Posła Jana 
Kozłowskiego, a wyjazd był nagrodą za udział w konkursie „Wolontariat, Pasja, 
Rozwój”. 

Nasze wychowanki startowały w Mistrzostwach Polski oraz w innych zawodach 
sportowych. Udział w zawodach i kontakt z innymi zespołami dał moŜliwość 
porównania umiejętności, doskonalenia oraz zdobywanie nowych doświadczeń z 
zakresu cheerleadingu. Sekcja Cheerleaders tradycyjnie była organizatorem  i 
współorganizatorem wielu imprez sportowych m.in.: 

• „Mikołajkowy Turniej Cheerleaders”, 
• „V Mistrzostwa Gdańska Cheerleaders”, 
• Grand Prix Polski Cheerleaders „Baltic Cup 2012”, 
• Plenerowy Przegląd Zespołów Cheerleaders. 
W drugą sobotę marca Ośrodek zorganizował „II Wiosenne Zawody Taneczne”. 

Rywalizacja przebiegała w formacjach:  Pom Pon, Hip Hop, Inne formy taneczne, a 
ilość uczestników pokazała jak bardzo są oczekiwane imprezy skierowane do dzieci 
klas 0-3 i 4-6. W tym roku swoje umiejętności prezentowało 409 młodych tancerzy 
z 31 zespołów z Gdańska, Pruszcza Gdańskiego, Wejherowa, Rumii, Lęborka, 
Malborka oraz Kościerzyny. 
 

Sekcja „Smoczych Łodzi” 
 

Smocze łodzie to najmłodsza sekcja sportowa w Ośrodku. Dotychczasowe 
zajęcia sportowo-rekreacyjne nabrały nowego wymiaru i zostały uzupełnione o 
treningi sportowe.  Od początku września 2011 roku trwał intensywny nabór 
młodzieŜy, która dołączyła  do wychowanków traktujących dotychczasową pasję 
jako rekreację. W tym celu sekcja zorganizowała szereg imprez promujących ten 
sport oraz przeprowadziła szkolenie dla nauczycieli wychowania fizycznego. Efekty 
tych działań przerosły najśmielsze oczekiwania. JuŜ jesienią (1.10.2012) nasi 
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wychowankowie wzięli udział w Długodystansowych Mistrzostwach Polski w 
Malborku zajmując (co było olbrzymią sensacją) II miejsce.  W dniach 23-24 
czerwca 2012 r. wystartowali w Mistrzostwach Polski w Ostródzie. Nasi 
wychowankowie dwukrotnie zameldowali się na mecie na 5 miejscach: Junior Open 
na 200 m i Junior Open na 500 m. Dwoje naszych wychowanków Justyna Jarosz i 
Karol Schielmann zostało powołanych do Kadry Narodowej i jako reprezentanci 
Polski zdobyli na zawodach  w Wielkiej Brytanii (Nottingham, 27-29 lipca 2012), 
tytuł  Mistrzów Europy Juniorów  w wyścigu na 500 m. Dodatkowo zdobyli srebrne 
medale w wyścigach na 200 i 2000 metrów. 

11 października 2011 r. na przystani wioślarskiej AWFiS Gdańsk odbyła się 
zorganizowana przez GOKF Konferencja metodyczna „Wyścigi Łodzi Smoczych                             
z elementami wioślarstwa i kajakarstwa jako forma aktywności fizycznej do 
wykorzystania lekcji wychowania fizycznego” w ramach projektu 
współfinansowanego przez Ministerstwo Edukacji Narodowej „Szkoła z Pasją”. 

Sekcja Smoczych Łodzi była równieŜ organizatorem Otwartych Mistrzostw 
Gdańska  w Smoczych Łodziach oraz Mistrzostw Gdańska na Ergowiosłach. 

 
REKREACJA I TURYSTYKA 
 

Czterokrotnie, nauczyciele Działu Rekreacja i Turystyka, spotykali się na 
spotkaniach Zespołu Przedmiotowego. Prowadzili równieŜ lekcje otwarte dla 
rodziców oraz innych nauczycieli. 

Podczas zajęć kładli akcent m.in. na: 
• umiejętność aktywnego spędzania czasu wolnego zgodnego z 

zainteresowaniami wychowanka, 
• umiejętność wykorzystania nabytych cech wolicjonalnych w Ŝyciu 

codziennym, 
• bezpieczeństwo podczas wypoczynku w terenie i nad wodą. 
Organizowali róŜnorodne imprezy często wybiegające poza ogólnie przyjęte 

programy m.in. „Nocki sportowe” spędzone na salach gimnastycznych. 
 

Zajęcia sportowo – rekreacyjne 
 

RóŜnorodne zajęcia sportowo – rekreacyjne to w dalszym ciągu 
najpopularniejsza forma spędzania czasu wolnego przez dzieci i młodzieŜ z naszego 
miasta. Zajęcia w Dzielnicowych Ośrodkach Sportu realizowane były: 

• przez nauczycieli etatowych, 
• nauczycieli zatrudnionych w ramach profilaktycznego Programu „śyj z 

pasją, zdrowo i na sportowo” oraz 
• „trenerów osiedlowych” w ramach Programu „Mój sport – moja dzielnica”. 
Wychowankowie brali udział m.in. w zajęciach z piłki koszykowej, noŜnej, 

ręcznej  i siatkowej, rugby, unihokeja, tenisa stołowego, lekkiej atletyki, zapasów, 
fitness, aerobicu, cheerleaders, róŜnorodnych form muzyczno-ruchowych, 
badmintona, smoczych łodzi. 

Głównym załoŜeniem tych zajęć było odciągnięcie dzieci i młodzieŜy od 
uŜywek  i środków psychoaktywnych, zmniejszenie agresji oraz przemocy w miejscu 
zamieszkania oraz poprawy bezpieczeństwa w szkole i dzielnicy. Uczestnicy 
kształtowali swoją osobowość w duchu zasad „fair play”, uczyli się 
systematyczności i współpracy w grupie. Wszyscy chętni wychowankowie mieli 
moŜliwość rozwijania swoich zainteresowań w grupach sportowych Ośrodka. 
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Łącznie z tej formy spędzania czasu wolnego od nauki korzystało tygodniowo 
2316 wychowanków. 
 

Pracownia Nauki Pływania 
 

Nauczyciele podczas zajęć nauki pływania kładli nacisk na opanowanie i 
doskonalenie podstawowych umiejętności pływackich, poprawę wydolności ogólnej, 
wzmacnianie siły mięśniowej, popularyzację pływania jako formę rekreacji oraz 
kształtowanie pozytywnych cech osobowości. Dzieci reprezentowały róŜne 
umiejętności w zakresie pływania elementarnego, pływania sportowego, wiedzy o 
pływaniu, kondycji (wytrzymałości i siły) oraz adaptacji w środowisku wodnym. 
Nauczyciele współpracowali z rodzicami wychowanków informując ich o postępach 
i problemach wynikających z realizacji zajęć. Informowali równieŜ wychowanków o 
niebezpieczeństwach jakie mogą ich spotkać  na pływalni, w  czasie kąpieli na 
otwartych akwenach oraz przypominali o przepisach, jakie obowiązują na pływalni 
z uwzględnieniem higieny osobistej przed wejściem do wody. 

Na zakończenie zajęć wychowankowie przystąpili do testu 5 ćwiczeń i do 
zdobycia odznaki „JuŜ pływam”. Najlepsi mieli moŜliwość sprawdzenia swoich 
umiejętności podczas wypełniania norm na kartę pływacką. 

Nauczyciele tradycyjnie przeprowadzili zawody dla wszystkich uczestników 
zajęć z pływania korekcyjnego i nauki pływania. Podczas zawodów wychowankowie 
mieli moŜliwość zademonstrowania rodzicom nabytych umiejętności i sprawdzenia 
się z koleŜankami i kolegami w sportowej rywalizacji. 
 

Pracownia Turystyki 
 

Podczas zajęć turystycznych wychowankowie pogłębiali szeroko pojmowaną 
wiedzę turystyczną, a zdobytą wiedzę wprowadzali w działania praktyczne podczas 
licznych wypraw i wycieczek. 

Młodzi turyści poznawali ciekawe miejsca oraz historię Miasta Gdańska i 
Pomorza. Organizowali zabawy terenowe, poznawali tajniki obozownictwa, 
uczestniczyli w rajdach  i imprezach turystycznych. Łącznie nauczyciele Pracowni 
Turystyki w roku szk. 2011/2012 zorganizowali 76 wycieczek krajoznawczych. 

Wychowankowie Ośrodka – uczestnicy zajęć turystycznych organizowali i 
bardzo aktywnie się włączali w liczne akcje społeczne. Dla niepełnosprawnych 
intelektualnie i ruchowo przygotowali: wspólne zajęcia i warsztaty, Festiwal 
„Karnawał z karaoke”, sportowy Festyn z okazji Dnia Dziecka. Dla podopiecznych 
gdańskiego Hospicjum przygotowali karty świąteczne oraz spotkanie opłatkowe. Jak 
co roku aktywnie włączyli się  w akcję „Sprzątanie Świata” robiąc porządki w 
swoich dzielnicach. Podczas meczów (w tym meczu Lechii Gdańsk) uczyli się 
kulturalnego dopingu. 

Wzięli udział w organizowanej przez Uniwersytet Gdański „Nocy biologów”, a 
troje wychowanków przygotowało i zaprezentowało Projekt dla II klas 
gimnazjalnych pt. „śycie  w dawnym Gdańsku w czasach Zygmunta III Wazy na 
podstawie znalezisk na wysypiskach śmieci”.  

Pracownia turystyki po raz trzeci zorganizowała Konkurs Turystyczny dla 
uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych. W tym roku Konkurs, nad którym 
Patronat objęła Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych odbył się pod hasłem „"My 
i las – jak zielono spędzić czas". Na konkurs wpłynęło (rekordowo) 61 prac 
plastycznych. Głównym celem Konkursu było: 

• zapoznanie młodzieŜy z istotną rolą lasów w Polsce i na świecie, 
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• promowanie sylwaturystyki (turystyki leśnej), 
• zapoznanie młodzieŜy z ekologią i promowaniem dobrych zachowań na 

terenach leśnych. 
 
REHABILITACJA 
 

W dziale rehabilitacji prowadzone były zajęcia gimnastyki i pływania 
korekcyjnego oraz gimnastyki kompensacyjnej. Zajęciami objęte były dzieci, które 
otrzymały skierowanie  od lekarza rodzinnego, rehabilitanta lub ortopedy. W 
zajęciach ćwiczyły równieŜ dzieci niepełnosprawne intelektualnie i ruchowo, które 
uczestniczyły zarówno w grupach integracyjnych, jak i specjalnie dla nich 
utworzonych. 

Nauczyciele na zajęciach pływania korekcyjnego  dbali  o poprawę wydolności 
ogólnej, wytrzymałości pływackiej oraz koordynacji nerwowo-mięśniowej.  

Nauczyciele gimnastyki korekcyjnej systematycznie pracowali nad 
wytrzymałością mięśniową, utrwaleniem nawyku prawidłowej postawy oraz 
poprawą wydolności ogólnej wśród dzieci. 

W dniu 24.03.2012 dla wychowanków uczestniczących w zajęciach 
korekcyjnych nasi nauczyciele przygotowali i przeprowadzili „I Olimpiadę 
Kocykową”. Impreza została bardzo gorąco przyjęta przez uczestników i będzie 
kontynuowana w kolejnych latach. 

Na zakończenie roku szkolnego nauczyciele przeprowadzili wśród 
wychowanków badania postawy oraz testy wysiłkowe sprawdzające poprawę siły 
mięśniowej oraz testy kontrolujące likwidację przykurczy mięśniowych. 
Nauczyciele przeprowadzili pogadanki  na temat zdrowego stylu Ŝycia oraz omówili 
zestawy ćwiczeń domowych.  

Zajęcia gimnastyki kompensacyjnej adresowane były do dzieci otyłych i z 
nadwagą. Głównym celem zajęć było wdraŜanie do czynnego wypoczynku i 
zachęcenie dzieci  do podejmowania jak najczęściej wszelkiego rodzaju aktywności 
ruchowej. Wychowanków najbardziej motywowały do wysiłku zadania, które 
zawierały elementy rywalizacji sportowej. Dlatego większość nabywanych i 
doskonalonych umiejętności było ujęte w formie gier  i zabaw oraz „mini zawodów” 
sportowych. Nauczyciele prowadząc zajęcia, starali się je urozmaicać tak, by kaŜde 
dziecko znalazło rodzaj aktywności, który najbardziej mu odpowiada. W tym roku 
szkolnym Ośrodek przystąpił do realizacji Programu „6 – 10 – 14 dla Zdrowia”, a 
nasi nauczyciele zostali przeszkoleni przez specjalistów z Ośrodka Promocji 
Zdrowia i Sprawności Dziecka oraz Koordynatora Programu Pana Michała 
Brzezińskiego Lekarza z Uniwersyteckiego Centrum Klinicznego. 

W trakcie całego roku prowadzone były lekcje otwarte dla rodziców i 
nauczycieli   nie tylko z Ośrodka. Organizowane były takŜe cykliczne spotkania z 
rodzicami oraz indywidualne konsultacje. Nauczyciele brali czynny udział w 
pracach zespołu przedmiotowego (odbyło się 6 spotkań), na których m.in. 
opracowywali zabawy do „Olimpiady Kocykowej” oraz materiały do „Zeszytu 
Metodycznego” i Konferencji przedmiotowej. 

Nauczyciele odwiedzali okoliczne przychodnie rejonowe, gdzie przekazywali 
informacje o prowadzonych zajęciach lekarzom rodzinnym, a przygotowane plakaty 
zostawiali w rejestracji przychodni. Ta sprawdzona w poprzednim roku szkolnym 
forma docierania do większej liczby odbiorców, znowu spotkała się z bardzo duŜym 
zadowoleniem    i wsparciem ze strony lekarzy. 
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IMPREZY SPORTOWE 
 

Zawody w ramach współzawodnictwa sportowego szkół. 
 

W dniu 4 października 2011 r. Ośrodek zorganizował po raz kolejny Gdańską 
Galę Sportu Szkolnego, na której nastąpiło podsumowanie zmagań w ramach 
współzawodnictwa sportowego gdańskich szkół za poprzedni rok szkolny. Na Gali 
uhonorowano najlepszych uczniów za sukcesy w nauce i wysokie wyniki sportowe 
oraz nauczycieli i dyrektorów za zaangaŜowanie w przygotowanie dzieci i młodzieŜy 
oraz pomoc i wsparcie przy organizacji zawodów sportowych. 

W roku szkolnym 2011/2012 współzawodnictwo sportowe szkół 
przeprowadzono   z 14 dyscyplin sportu, w ramach których zorganizowano 84 finały 
o Mistrzostwo Gdańska oraz 2 finały w zawodach dla niepełnosprawnych. 
 

Poziom szkolny Ilość szkół Ilość uczniów Ilość finałów 

Gdańskie Igrzyska MłodzieŜy Szkolnej 63 6902 34 

Gdańska Gimnazjada 43 3530 26 

Gdańska Licealiada 34 3436 24 

RAZEM 140 13868 84 

 
Cieszy fakt, Ŝe nastąpił wzrost ilości szkół (o 12) oraz ilości uczestników 

zawodów             (o 900 uczniów) w stosunku do roku minionego. Odnotowano 
równieŜ blisko dwukrotny wzrost uczestnictwa uczniów niepełnosprawnych (35 
uczniów w r.szk. 2010/11, 59 w r.szk. 2011/12) w Paraigrzyskach 
przeprowadzonych tradycyjnie w tenisie stołowym i w pływaniu oraz po raz 
pierwszy w unihokeju. 

W tym roku wprowadzono do współzawodnictwa nową imprezę „DruŜynowe 
Mistrzostwa Bowlingowe” dla dziewcząt i chłopców ze wszystkich typów szkół. 

W 2012 roku zakończono równieŜ zmagania piłkarskie w ramach Projektu 
„Eurogole   w szkole”. Łącznie w latach 2008 – 2012 wystartowało 684 druŜyny, a w 
1819 meczach wzięło udział 8859 zawodników. Od dwóch lat reprezentacje szkół 
startowały pod barwami róŜnych państw, których przydział następował w drodze 
uroczystego losowania. 
 

Ogólnodostępne zawody sportowe i sportowo – rekreacyjne 
 

W okresie od 1.09.2011 do 31.08.2012 Ośrodek zorganizował blisko 40 
róŜnorodnych wydarzeń, imprez i zawodów sportowych. Kilka z nich miało charakter 
kilkudniowy,   a rozgrywki w ramach Gdańskich Lig Sportowych odbywały się przez 
cały rok szkolny. Tu równieŜ odnotowano wzrost ilości imprez oraz ilości ich 
uczestników w stosunku do roku poprzedniego. Wydarzenia miały róŜnorodny 
charakter, a były to m.in.: 

• szkolenia dla nauczycieli z rugby tag, smoczych łodzi, bowlingu, gimnastyki 
korekcyjnej, 

• zawody w róŜnych dyscyplinach sportu adresowane do uczestników zajęć                         
w Dzielnicowych Ośrodkach Sportu, 
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• zawody i turnieje ogólnodostępne: m.in. Bieg Nadziei, Rodzinny Bieg 
Gdańszczan, Gdańskie Ligi Sportowe, 

• imprezy i zawody integracyjne adresowane do osób niepełnosprawnych 
m.in. Karnawał z karaoke, Otwarte Mistrzostwa Gdańska MłodzieŜy 
Niepełnosprawnej Intelektualnie, sportowy Festyn z okazji Dnia Dziecka, 

• zawody o zasięgu ogólnopolskim: Ogólnopolska Olimpiada MłodzieŜy w 
Pływaniu Synchronicznym, Baltic Cup – Grand Prix Polski Cheerleaders. 

Imprezy i zawody odbywały się z okazji rocznic i świąt (m.in. Turniej Piłki 
NoŜnej z okazji Święta Niepodległości, Mikołajkowy Przegląd Zespołów 
Cheerleaders, Świąteczny Turniej Piłki Siatkowej), inne promowały sportową 
rywalizację w duchu Fair Play (Otwarte Mistrzostwa Gdańska w Badmintonie 
Indywidualnym, Otwarte Mistrzostwa Gdańska w Wyścigach Łodzi Smoczych, 
Otwarte Mistrzostwa Gdańska w Rugby Tag). 

W ramach realizowanego od 2006 roku Programu „Znani i podziwiani” Ośrodek 
zaprosił Adama Korola na spotkanie z uczniami ze Szkoły Podstawowej nr 59 na 
Olszynce oraz Posłankę Iwonę Guzowską z uczniami ze Szkoły Podstawowa nr 49 we 
Wrzeszczu. 

Po raz pierwszy Ośrodek zorganizował na koniec wakacji letnich „Olimpiadę 
Dzielnic” adresowaną do dzieci i młodzieŜy z gdańskich dzielnic i osiedli. W 
zmaganiach sportowych w piłce koszykowej, plaŜowej piłce siatkowej, „rzucie 
beretem” czy przeciąganiu liny wzięło udział ok. 150 uczestników, a nagrody były 
wręczane przy wspólnym grillu. 

We wszystkich zawodach sportowych i imprezach o charakterze 
ogólnodostępny  w roku szkolnym 2011/2012 wzięło udział ponad 8000 uczestników. 

 
FERIE ZIMOWE I WAKACJE LETNIE 
 

Jak co roku, na okres ferii zimowych i wakacji letnich, Gdański Ośrodek 
Kultury Fizycznej przygotował wiele atrakcyjnych zajęć. 

W okresie ferii zimowych dzieci i młodzieŜ pozostająca w Gdańsku brała udział                   
w zajęciach sportowo-rekreacyjnych (m.in. badminton, piłka noŜna, piłka siatkowa, 
cheerleaders), poznawała tajniki takich dyscyplin jak pływanie synchroniczne czy 
smocze łodzie.  

Największą frekwencją cieszyły się zajęcia na pływalniach przy ZKPiG nr 21 na 
Morenie oraz przy Szkole Podstawowej nr 42 na Suchaninie. Nauczyciele Ośrodka 
prowadzili  naukę pływania dla początkujących, a dla zaawansowanych pływaków 
organizowali zawody   i przybliŜali podstawy ratownictwa. Codziennie w zajęciach 
na pływalni brało udział około 180 uczniów. 

Zajęcia sportowo-rekreacyjne odbywały się w sześciu dzielnicach miasta 
Gdańska.  We Wrzeszczu odbyły się zajęcia z piłki siatkowej. W Oliwie młodzieŜ 
miała moŜliwość grania w piłkę noŜną (boisko Gimnazjum nr 23), a na  Gdańskiej 
Zaspie w ZSO nr 8 młodzieŜ uczestniczyła w zajęciach badmintona. RównieŜ tu 
frekwencja była bardzo wysoka – łącznie w zajęciach wzięło udział 218 dziewcząt i 
chłopców w wieku 7-16 lat. 

Na Dolnym Mieście przy Szkole Podstawowej nr 65 odbywały się zajęcia gier 
zespołowych oraz muzyczno-ruchowych. Podopieczni poznawali przepisy i zasady 
gier zespołowych, doskonalili współpracę w zespole, ale przede wszystkim zasady 
„fair play”. Podczas zajęć muzyczno-ruchowych tworzyli układy do róŜnych 
rodzajów muzyki, a takŜe poprawiali swoją sprawność fizyczną wykonując szereg 
ćwiczeń rozciągających  i wzmacniających mięśnie. Podczas zajęć nauczyciele 
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mieli okazję przeprowadzić krótkie pogadanki na temat zdrowego stylu Ŝycia, 
higieny osobistej, zabaw na śniegu i lodzie oraz wpływu aktywności ruchowej na 
zdrowie. 

DuŜą popularnością cieszył się organizowany po raz kolejny w siedzibie 
Ośrodka kurs samoobrony. W zajęciach uczestniczyła zarówno młodzieŜ 
gimnazjalna, jak i ze szkół ponadgimnazjalnych. Kurs zakończył się egzaminem i 
certyfikatem uczestnictwa, który wręczono 22 osobom. 

 Wycieczki na okoliczne szczyty, treningi na bieŜni i hali sportowej, zajęcia 
na pływalni, tego mogli doświadczyć uczestnicy (32 wychowanków) feryjnego obozu 
rekreacyjno-sportowego zorganizowanego w dniach 5.02 – 12.02.2012 r. w Wiśle. 
Do tego wizyta pod skocznią Adama Małysza, dyskoteki oraz wieczorne ognisko z 
pieczeniem kiełbasek pozostawiły niezapomniane wspomnienia. 

Łącznie z oferty zimowej GOKF skorzystało ok. 2,5 tys. uczniów co oznacza, Ŝe 
średnio dziennie 250 dzieci i młodzieŜy czynnie spędzało okres feryjny. 

Zajęcia w okresie wakacji letnich rozpoczęły się zaraz po zakończeniu roku 
szkolnego (2 lipca), a korzystać ze zorganizowanych przez nas atrakcji moŜna było 
do 27 sierpnia. Tradycyjnie zorganizowaliśmy „ogródki plaŜowe” na plaŜach w 
Brzeźnie i na Stogach, gdzie dzieci i młodzieŜ mogła pod okiem naszych nauczycieli 
bezpiecznie spędzać czas. Młodsi uczestnicy brali udział w róŜnorodnych zajęciach i 
zabawach, a starsi rozgrywali mecze w piłce siatkowej, piłce noŜnej oraz poznawali 
tajniki speed badmintona. Drugi rok z rzędu zaprosiliśmy do współpracy (plaŜa w 
Brzeźnie) firmę Sony, która fundowała nagrody dla uczestników róŜnorodnych 
konkursów. W tym roku przez „ogródki plaŜowe” przewinęło się blisko 500 
wychowanków. 

Dla dzieci z dzielnic Orunia (Szkoła Podst. nr 16) i Dolne Miasto (Szkoła Podst. 
nr 65)  nauczyciele Ośrodka przygotowali wiele atrakcji. Organizowali róŜnorodne 
zabawy terenowe, turnieje i zawody na boiskach, a w dni pochmurne przenosili się 
na sale gimnastyczne.  Z tej formy skorzystało ponad 220 dziewcząt i chłopców. 

W dalszym ciągu ogromnym zainteresowaniem cieszyły się kursy samoobrony, 
gdzie ilość chętnych jest większa niŜ moŜliwości przyjęcia przez Ośrodek. Po raz 
pierwszy kursy prowadzone były w dwóch miejscach. Tradycyjnie na sali 
gimnastycznej GOKF oraz dodatkowo na sali gimnastycznej Szkoły Podst. nr 16 na 
Oruni. Kurs ukończyło 100 osób. 

Przez cały lipiec w Oliwie prowadzona była przez Ośrodek Piłkarska Akcja 2012 
–Wakacje bez uzaleŜnień. Zajęcia piłki noŜnej cieszyły się bardzo duŜym 
zainteresowaniem  o czym świadczy liczba uczestników – 114 osób. 

Z kolei na Zaspie odbywały się zajęcia z badmintona. Treningi obejmowały 
naukę techniki uderzeń, sposobu przemieszczania się po korcie, opanowania 
przepisów oraz gry szkolnej i właściwej. W zajęciach uczestniczyły dziewczęta i 
chłopcy w wieku 7 – 19 lat, a wielu deklarowało chęć kontynuowania nauki gry w 
najbliŜszym roku szkolnym. 

Sierpień to miesiąc promocji Smoczych Łodzi. Oprócz treningów na wodzie 
wychowankowie ćwiczyli na siłowni, biegali w terenie, grali w piłkę noŜną, 
siatkówkę oraz tenisa stołowego. Najlepsi wzięli udział w 5 dniowej wycieczce do 
Olsztyna, połączonej z udziałem w zawodach. 

RównieŜ w Olsztynie w dniach 16 – 24 sierpnia przebywali na obozie 
sportowym lekkoatleci Ośrodka. W obozie wzięło udział 49 wychowanków, a obie 
grupy (Smoczych Łodzi i LA) spotkały się na wspólnych zajęciach na wodzie i na 
treningu biegowym w terenie. 
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W zgrupowaniach sportowych wzięli udział równieŜ nasi siatkarze i siatkarki 
(Szczecin, 13-25.08), dziewczęta z sekcji pływania synchronicznego (Poznań, 30.06-
6.07), sekcja badmintona (Lipnica, 16-29.08), a najlepsi dodatkowo uczestniczyli w 
obozach kadr wojewódzkich organizowanych przez poszczególne Związki Sportowe. 

Uczestnicy zajęć Ośrodka oraz organizowanych przez Gdańskie Centrum 
Profilaktyki UzaleŜnień zajęć w czterech dzielnicach na zakończenie wakacji wzięli 
udział w „I Gdańskiej Olimpiadzie Dzielnic”. Impreza zorganizowana przez obie 
jednostki zebrała na starcie w róŜnorodnych zawodach i zabawach ponad 150 
wychowanków. Na zakończenie zostały wręczone nagrody i upominki oraz odbyło 
się wspólne grillowanie. Projekt będzie kontynuowany w latach następnych. 

Łącznie z letniej oferty skorzystało ponad 2000 dzieci i młodzieŜy. 
 

SAMORZĄD WYCHOWANKÓW 
 

Opiekunem Samorządu Wychowanków w r. sz. 2011/2012 została Pani 
Krzysztofa Święcicka. Na początku roku odbyło się zebranie wyborcze, na którym 
wyłoniono nowy skład Samorządu. Przewodniczącą została Emilia Roda, a Jagoda 
Reginis i Weronika Kruszyńska objęły funkcję zastępców. 

W r. szk. 2011/2012 łącznie odbyło się pięć spotkań Samorządu 
Wychowanków. Na pierwszym spotkaniu Wychowankowie zapoznali się z 
dokumentami Ośrodka, w tym Regulaminem Samorządu Wychowanków, którego 
załoŜenia omówili i przyjęli do realizacji. Opracowali Plan Pracy SW na r. szk. 
2011/2012, stworzyli bazę danych kontaktowych pomiędzy członkami Samorządu. 
Na kolejnych spotkaniach przygotowali i zatwierdzili harmonogram działań na r. 
szk. 2011/2012. Utworzyli „Zakładkę Samorządu Wychowanków” na stronie 
internetowej GOKF, gdzie zamieszczają komunikaty dla członków Samorządu i 
informacje dla wszystkich wychowanków Ośrodka. Zajmowali się rozwijaniem 
samorządności w Ośrodku, szerzeniem znajomości Praw Człowieka, Dziecka              
i Ucznia, kształtowaniem postaw prospołecznych, obywatelskich i patriotycznych. 
W swojej pracy kładli nacisk na uwraŜliwianie Wychowanków na potrzeby innych 
osób, zwracali uwagę na konieczność pielęgnowania tradycji GOKF. 

 
WOLONTARIAT 
 

 Doskonałym narzędziem do kształtowania postaw społecznych jest działalność 
wolontarystyczna. Działalność ta cechuje wielu wychowanków GOKF, ich rodziców, 
nauczycieli i opiekunów Ośrodka. Jesienią GOKF podpisał umowę z Regionalnym 
Centrum Wolontariatu w Gdańsku w sprawie wspólnych działań, a w ramach 
współpracy z wolontariatem AWFiS Gdańsk przyjął staŜystkę na dwumiesięczną 
praktykę.  

Nasi wychowankowie czynnie włączali się w organizację róŜnorodnych imprez                      
i zawodów Ośrodka. Brali udział w wielu uroczystościach i wydarzeniach 
organizowanych  w swoich szkołach i mieście Gdańsku m.in. Brali udział w akcji 
„Sprzątanie świata”. 

AngaŜowali się w wiele akcji i wydarzeń charytatywnych na rzecz gdańskiego 
Hospicjum oraz osób niepełnosprawnych. Wykonali kartki świąteczne, przygotowali 
występy dla podopiecznych Hospicjum, zbierali datki oraz zaangaŜowali się w 
organizację kolejnego „Biegu Nadziei” w ramach kampanii „Pola Nadziei”. Dla osób 
niepełnosprawnych intelektualnie i ruchowo przygotowali „Karnawał z karaoke” 
oraz imprezę z okazji Dnia  Dziecka „BliŜej siebie”. Kwestowali w ramach „Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy”. 
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Aktywnie włączyli się w przygotowania do Konferencji z gimnastyki 
korekcyjnej. Dziewczęta sekcji piłki siatkowej pomagały podczas meczów Klubu 
Sportowego Atom Trefl. 
 
DOKSZTAŁCANIE NAUCZYCIELI 
 

Zgodnie z Planem Nadzoru Pedagogicznego w roku szkolnym 2011/2012 odbyły 
się trzy Szkoleniowe Rady Pedagogiczne o następującej tematyce: 

• „Ewaluacja w nowym nadzorze pedagogicznym” – CEN Gdańsk, 
• „Gdański Model Promocji Zdrowia w ramach programu 6-10-14” – 

Uniwersyteckie Centrum Kliniczne, Ośrodek Promocji Zdrowia i Sprawności 
Dziecka, Dyrektor GOKF, 

• „Zarządzanie czasem” – CEN Gdańsk. 
Nauczyciele wzięli udział w dwóch kursach zorganizowanych dla potrzeb Ośrodka: 

• „Kurs kierowników wycieczek szkolnych i imprez krajoznawczo – 
turystycznych (obozów wędrownych)” – CEN Gdańsk (14 nauczycieli oraz 
dwoje pracowników Ośrodka), 

• „Budowanie polityki Ośrodka w zakresie aktywności fizycznej i zdrowego 
odŜywiania w oparciu o europejskie wytyczne HEPS”  Ośrodek Promocji 
Zdrowia  i Sprawności Dziecka (10 nauczycieli oraz 1 pracownik Ośrodka), 

oraz uczestniczyli w indywidualnych formach doskonalenia, zarówno w kursach, 
konferencjach, warsztatach jak i podjęli studia podyplomowe. W minionym roku 
szk. studia podyplomowe ukończyło troje nauczycieli GOKF. Łącznie nauczyciele 
Ośrodka ukończyli indywidualnie 35 róŜnorodnych kursów oraz uczestniczyli w 21 
konferencjach, warsztatach oraz innych formach doskonalenia. 

Zgodnie z realizowanym „Programem rozwoju rugby w Gdańsku”, Gdański 
Ośrodek Kultury Fizycznej, wspólnie z RC „Lechia” Gdańsk i Polskim Związkiem 
Rugby, po raz kolejny przeprowadził szkolenie dla nauczycieli z gdańskich szkół na 
temat podstaw gry w Rugby Tag (14.09.2011 r.). 

W ramach promocji sportów wodnych, GOKF zorganizował 11 października 
2011 r. szkolenie dla nauczycieli pt. „Wyścigi łodzi smoczych z elementami 
wioślarstwa  i kajakarstwa jako forma aktywności fizycznej do wykorzystania w 
ramach zajęć wychowania fizycznego”. 

Natomiast 29 lutego 2012 r., wspólnie z MK Bowling Gdańsk, Ośrodek 
przeprowadził szkolenie z cieszącej się coraz większą popularnością dyscypliny 
sportu – bowling (kręgle). W szkoleniu wzięło udział 47 nauczycieli z gdańskich 
szkół. 

Koordynator sekcji Cheerleaders Pani Alicja Płonka zorganizowała kolejne 
warsztaty dla nauczycieli gdańskich szkół z tej dyscypliny sportu. 

RównieŜ dla nauczycieli gdańskich szkół w dniu 11maja 2012 r. Gdański 
Ośrodek Kultury Fizycznej zorganizował Konferencję połączoną z warsztatami pt. 
„Profilaktyka korekcyjno-kompensacyjna w wieku 10 – 16 lat”. Przy okazji 
Konferencji GOKF wydał pierwszy Zeszyt Metodyczny „Zabawy w zajęciach 
gimnastyki korekcyjnej”. Zeszyt został opracowany przez nauczycieli Ośrodka, a 
zaopiniowany przez wykładowców Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu w 
Gdańsku. W konferencji wzięło udział ponad 50 osób. 
 
WSPÓŁPRACA 
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Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej w dalszym ciągu współpracuje ze 
sprawdzonymi partnerami oraz pozyskuje nowych partnerów m.in.: 

 

• współpraca z dyrektorami gdańskich szkół dot. udostępnienia obiektów 
sportowych do realizacji projektów dydaktyczno-wychowawczych Ośrodka, 

• współpraca ze Specjalnym Ośrodkiem Szkolno-Wychowawczy nr 2 w Nowym 
Porcie (organizacja m.in. warsztatów integracyjnych ze Streetdance, 
„Karnawału z karaoke” oraz Sportowego Dnia Dziecka „BliŜej siebie”), 
Ogniskiem Wychowawczym przy ul. Głębokiej oraz Polskim Stowarzyszeniem 
na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym, 

• współpraca z gdańskim Hospicjum (m.in. podwieczorki czwartkowe, „Bieg 
Nadziei”) 

• współpraca z AWFiS Gdańsk (Adam Korol) oraz Biurem Poselskim (Iwona 
Guzowska) przy realizacji programu „Znani i podziwiani”, 

• udział w Programie Społecznym Dzienników Regionalnych i Fundacji Orange 
„Szkoła bez przemocy”, 

• współpraca z Pomorską Federacją Sportu, związkami sportowymi, klubami 
sportowymi i stowarzyszeniami lokalnymi, 

• współpraca z jednostkami organizacyjnymi Miasta Gdańska (m.in. CCPU, 
OPZiSD, MOSiR), 

• współpraca z Uczelniami WyŜszymi (m.in. AWFiS, UG, UCK), 
• współpraca z Polskim Towarzystwem Turystyczno Krajoznawczym oddział 

Gdańsk, 
• współpraca z Instytutem Pamięci Narodowej oddział Gdańsk i Gdynia oraz 

Związkiem Sybiraków Oddział Wojewódzki w Gdańsku, 
• współpraca z przychodniami lekarskimi, 
• współpraca z wydziałami Urzędu Miejskiego i Urzędu Marszałkowskiego, 
• współpraca z lokalnymi mediami (TVP Gdańsk, Radio Gdańsk, Dziennik 

Bałtycki, Twoja Gazeta Osiedlowa, media internetowe), 
• współpraca z pomorskimi firmami w sprawie fundowania nagród na imprezy 

organizowane przez Ośrodek oraz sponsorowania działalności sportowej 
naszych wychowanków. 

 
PROMOCJA 
 

W ramach promocji działań GOKF na stałe współpracuje z lokalnymi gazetami: 
Dziennik Bałtycki, Twoja Gazeta Dzielnicowa, Herold. Utrzymuje dobrą współpracę 
z TVP Gdańsk, TV Pomorska oraz Radiem Gdańsk. 

Wszystkie wydarzenia na bieŜąco zamieszczane są na stronie Internetowej 
Ośrodka,      a od listopada 2011 r., GOKF zamieszcza relacje i komunikaty na 
serwisie społecznościowym „Facebook”. Wiele wydarzeń i relacji z zajęć oraz 
obozów, dzięki zaangaŜowaniu nauczycieli i wychowanków, są dostępne na serwisie 
internetowym „YouTube”. 
OBIEKTY 
 

W minionym roku szkolnym zostało wymienione pokrycie drugiej połowy dachu 
na budynku Ośrodka. Strych został docieplony, a krokwie wymalowane 
impregnatem ognioodpornym. 

Ośrodek uruchomił boisko trawiaste do piłki siatkowej na obiekcie przy ul. 
Paganiniego w Gdańsku-Suchaninie oraz poddał renowacji – dosypanie ziemi i 
dosianie trawy na bocznym boisku przy Al. Grunwaldzkiej. 
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Pracownia turystyki, w ramach Projektu Gdańska Platforma Edukacyjna, 
została wyposaŜona w tablicę interaktywną. 

Wszystkie obiekty administrowane przez Ośrodek były monitorowane na 
bieŜąco. Śmieci były usuwane, tereny zielone koszone, a awarie i uszkodzenia 
wyposaŜenia podlegały bieŜącym naprawom. 

Wiosną 2012 r. DRMG wystąpiła o pozwolenie na budowę I etapu Centrum 
Sportu MłodzieŜowego Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej. Jednak pomimo 
licznych spotkań, nie udało się zebrać finansowania ok. 3 mln. zł, aby wprowadzić 
zadanie do realizacji w 2013 r. Tak więc Projekt w dalszym ciągu na swoją 
realizację czeka na „półce”. 

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Panie dyrektorze, czy pan coś słyszał, Ŝe ktoś prywatny tam wchodzi w systemie 
prywatno publicznym i Ŝeby ten stadion, Ŝe ta bieŜnia… 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Przymiarki były ale to dawne czasy i nic z tego nie wyszło. Natomiast tutaj mam 
nadzieję, Ŝe jeśli to jest firma budowlana to być moŜe. Nie znam szczegółów być 
moŜe  pan dyrektor Jasiński będzie wiedział.  
 
Pani Maria Kulbicka – Kierownik Referatu Organizacji Oświaty Wydział 
Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
To znaczy ja mogę powiedzieć, tylko tyle Ŝe przymierzał się do budowania tego 
boiska, czy całego kompleksu boisk absolwent Szkoły Budowlanej.   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Myślę, Ŝe warto zaprosić dyrektora GOKFu ale wraz z dyrektorem Edukacji, bo w 
duŜej części równieŜ uzaleŜnione od decyzji edukacyjnych.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję, przyjmujemy do wiadomości. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Chciałem się dowiedzieć jeŜeli pani mogłaby mi dać taką, bo tak jak pani teŜ 
powiedziała, kaŜda z boisk czy Orlików ma takiego animatora, który jest 
finansowany z Wydziału Edukacji z połowy z Ministerstwa. Jaka jest szansa aby to 
dofinansowanie było większe, bo oni  zaczynają tam powiedzmy po zajęciach 
szkolnych i te boiska działają tam jeśli dobrze pamiętam do 21.00. To jest jedno 
pytanie. Drugie pytanie, jaką macie Ŝe tak powiem kontrolę nad tymi animatorami, 
bo ja sam nie powiem, Ŝe po wszystkich ale zdarza mi się, Ŝe jak jestem na jakimś 
boisku czy tam w szkole czy mieszkańcy mnie zapraszają to praca tego animatora 
polega na tym, Ŝe macie tu piłkę do kosza czy do siatki, bo tam oni mają czy same 
dzieci przychodzą i zajmują się a on siedzi sobie w „kanciapce”. 
 
Pani Maria Kulbicka – Kierownik Referatu Organizacji Oświaty Wydział 
Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Animator jest zatrudniony przez dyrektora placówki i tak jak ja zawsze w takich 
sytuacjach mówię: czy był pan czy ktoś kto zgłaszał się do nas z interwencją 
czasami, czy rozmawiamy najpierw z osobą która bezpośrednio odpowiada za to 
czyli z dyrektorem placówki. Jemu podlega boisko, jemu podlega osoba, która 
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wchodzi tam jako animator. Więc jeŜeli jest konkret to wtedy rozmawiamy i 
czasami trzeba coś zmienić. Natomiast jeŜeli chodzi o to pierwsze pytanie finanse, 
nie jestem w stanie powiedzieć czy moŜemy zmienić, bo zdaje się, Ŝe to tak 
wygląda, Ŝe to jest tak w programie jest zapisane ministerialnym, ze jest animator 
i jest kwota określona którą daje, a drugą część daje Ministerstwo Sportu. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
W kaŜdym razie Ministerstwo moŜe nie dać więcej, a ze strony miasta z edukacji 
jest szansa?  
 
Pani Maria Kulbicka – Kierownik Referatu Organizacji Oświaty Wydział 
Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Zawsze moŜna rozmawiać 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Szansa jaka jest? 
 
Pani Maria Kulbicka – Kierownik Referatu Organizacji Oświaty Wydział 
Edukacji Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Nie wiem. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo. 
 
 

                                                     PUNKT  - 8 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Zwracałem się do pana w sprawie grupy Stowarzyszenie Kultury Fizycznej 
„ICESKATER” w zakresie łyŜwiarstwo synchroniczne, czy tam się udało coś załatwić? 
 
Stowarzyszenie Kultury Fizycznej „ICESKATER” - pismo stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Nie mam pojęcia. Rozmawiali z Adamem. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ale to jest załatwione, tak? 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 
2012 
Wstępnie spotkałem się z przedstawicielami tego Stowarzyszenia, z panią która 
prowadzi szkółki w balonie na Placu Zebrań z trenerem a takŜe z jednym z 
rodziców. NajpowaŜniejszym problemem jaki ich dotyczy to jest wysokie koszty 
korzystania z Hali Oliwia. To jest problem którego my przeskoczyć nie mamy jak. 
Stawki są wysokie w Hali Oliwia. Stawki ustala Zarząd GKS Stoczniowiec, który ma 
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ten obiekt na mniej niŜ 30 lat, poniewaŜ zegar tyka i my realnie nie jesteśmy w 
stanie w niczym pomóc. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ale tu na Placu Zebrań. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Na Placu Zebrań to oni mają, to chyba od dwóch pobierają opłaty od dzieci, bo to 
rodzice muszą płacić. Tak Ŝe,  to nie jest taka stricte darmowa praca tylko trochę 
komercyjna. A dzisiaj gorsza sytuacja jest z tak zwaną Trójmiejską Ligą amatorów 
Hokeju, dlatego Ŝe tam naprawdę jest sporo ludzi, którzy czynnie uprawiają sport. 
Oni płacili za Halę Oliwia i ich udało się wprowadzić w godzinach takich które 
zaakceptował GAK, bo to są takie trudne naczynia, bo tym balonem teŜ my nie 
zarządzamy. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
To znaczy, Ŝe jest szansa. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Oni tam są. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
A czy na przykład w ramach konkursu, Ŝe mogą wystartować, jakieś pieniądze. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Oni zawsze mogą startować. Natomiast jazda figurowa synchroniczna nie jest 
priorytetem do przyznawania grantów. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 
2012 
Tutaj jest panie przewodniczący taka sprawa, którą podnoszą. Mogą korzystać z 
balonu łyŜwiarskiego od listopada, bo wtedy on jest zgodnie z warunkami 
atmosferycznymi. Natomiast aby korzystać z niego od września to muszą korzystać 
z Hali Oliwia. Tak jak tutaj powiedział dyrektor jest to w gestii prezesa Kosteckiego 
i Zarządu GKS Stoczniowiec jeŜeli chodzi o ceny stawki w tamtej hali. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Tutaj jest takie zaczarowane koło w ogóle z Halą Oliwia. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Trzeba o jednym pamiętać, Ŝe wszystkie lodowiska w Polsce pobierają opłaty. One 
są tam nie wiem w granicach od 300 do 800 złotych. Mniej więcej mamy 1000 jeŜeli 
coś poświęcimy wynajęciu na przykład lodowisko razem z infrastrukturą. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Wpłynęło pismo Stowarzyszenie Kibiców WybrzeŜa Gdańsk dotyczące obecnej 
sytuacji gdańskiego ŜuŜla.  
 
Stowarzyszenie Kibiców WybrzeŜa Gdańsk - pismo stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
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Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Tutaj konkurs na nowego prezesa tej spółki ogłosił Zarząd a w komisji wchodzili 
przewodniczący Rady Nadzorczej pan Leszek Blanik i przedstawiciel kibiców. Ta 
komisja głosami dwa do wstrzymującego się wybrała pana Roberta Terleckiego z 
dwóch kandydatów, Maćka Polnego i Roberta Terleckiego. śeby on został prezesem 
to musi powołać go powołać Stowarzyszenie, które jest stu procentowym 
właścicielem spółki. To Stowarzyszenie Walne będzie miało dopiero piątego. W 
związku z tym jest do piątego prokurentem a od piątego będzie prezesem chyba, 
Ŝe Stowarzyszenie nie uzna tego. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mam takie pytanie uzupełniające. Czy to ogłoszenie na prezesa to tylko było do 
województwa pomorskiego? czy to gdzieś poszło w Polskę, czy gdzieś jakieś 
ogłoszenie było w Gazecie Wyborczej. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
To było w sportowych Faktach. W środowisku sportowym wszyscy wiedzieli o tym. 
 
Po omówionych sprawach wniesionych, korespondencjach pan Zbigniew Weinar 
poinformował, Ŝe kończy swoją pracę zawodową w Biurze Prezydenta ds. Sportu i 
EURO 2012 dziękując za współpracę wszystkim, Komisji Sportu i Turystyki RMG.   
 
W imieniu Komisji Sportu i Turystyki Pan Przewodniczący Mirosław Zdanowicz 
serdecznie podziękował Panu Zbigniewowi Weinerowi za owocną pracę i 
współpracę szczególnie w organizowaniu EURO 2012. 
 
 
PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków Przewodniczący 
podziękował wszystkim obecnym za uczestnictwo. 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17.00 
 
 
 

                                              Przewodniczący 
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Protokół sporządziła: 
 
 
Anna Jabłońska 
 
 
 


